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ACTA DE SESSIÓ DEL PLE DE L'AJUNTAMENT
19 / 2023

ASSISTENTS

Alcalde–president:
JORDAN FARNÓS, JORDI

Regidors i regidores:
ABELLÓ GINER, MARGARITA
ARNAU CASTRO, SERGI
BEL ALEMANY, LLUÍS
BEL GUERRERO, MARIA DOLORS
BEL HOMEDES, JAUME
BONFILL MORENO, JOAN CARLES
CABALLÉ TUDÓ, MARIA PILAR
CARDONA IBAÑEZ, YOLANDA
GRAU FERRER, VÍCTOR
LLEIXÀ FORTUÑO, MAR
OLOGARAY ARASA, ÒSCAR
PEDRET PIJOAN, ROGER
REHUES GRAU, ANNA
RIPOLL CASTELLÓ, MÒNICA
ROIGÉ PEDROLA, MERITXELL
RUPÉREZ MONREAL, SÒNIA
SOROLLA DURÁN, JORDI
TOMÀS AUDÍ, DOMINGO 
VALLESPÍ CERVETO, JOSÉ FRANCISCO
VIÑA ARIÑO, MARIA JESÚS

Secretari accidental:
CHAVARRIA ESPUNY, JOSEP ANTONI 

Tortosa, essent les vuit hores i cinquanta minuts del
dia  trenta-u de  juliol  de  dos  mil  vint-i-tres,  prèvia
convocatòria  girada  a  l'efecte,  es  reuneixen  en
primera convocatòria al Saló de Sessions de la casa
consistorial,  els  membres  de  l'Excel·lentíssim
Ajuntament de Tortosa que al marge es relacionen,
a l’objecte de realitzar  sessió extraordinària sota  el
següent

I. PART RESOLUTIVA

PRESIDÈNCIA

01 –  Proposta de nomenaments de representants de la corporació en òrgans col·legiats que siguin de la
competència del Ple.

02 – Proposta de cessament dels membres del Consell d’Administració de l’Entitat Pública Empresarial
Local  Hospital  i  Llars  de  la  Santa  Creu  de  Tortosa,  de  determinació  del  nombre  de membres  que  el
composen i de la seva designació.

CULTURA

03 –  Dictamen  de  proposta  d’acord  d’aprovació  inicial  de  les  bases  especifiques  d’atorgament  de
subvencions per l’organització d’activitats culturals.

ATENCIÓ A LES PERSONES I ACCIÓ CÍVICA I COMUNITÀRIA

04 – Dictamen de proposta d’acord de l’aprovació de les noves bases que han de regir la concessió dels
premis al foment del coneixement.

05 – Dictamen de proposta de l’acord que ha de possibilitar la continuïtat del Pla Educatiu d’Entorn de
Tortosa, mitjançant la signatura d’un nou conveni.
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GOVERNANÇA MUNICIPAL

06 – Dictamen de proposta d’acord d’aprovació de reconeixement extrajudicial de crèdit d’obligacions.

PLANIFICACIÓ DEL TERRITORI

07 –  Dictamen  de  proposta  d’acord  d’aprovació  de  plurianualitat  per  l’obra  «Ampliació  Auditori  Felip
Pedrell».

08 – Dictamen de proposta d’acord d’aprovació de plurianualitat direcció de l’obra «Ampliació Auditori Felip
Pedrell».

09 –  Dictamen  de  proposta  d’acord  d’aprovació  de  plurianualitat  direcció  executiva  i  coordinació  de
seguretat i salut de l’obra «Ampliació Auditori Felip Pedrell».

*-*-*

El president declara oberta la sessió i procedeix a tractar els punts inclosos a l'ordre del dia:

I. PART RESOLUTIVA

PRESIDÈNCIA

01. PROPOSTA DE NOMENAMENTS DE REPRESENTANTS DE LA CORPORACIÓ EN ÒRGANS COL·LEGIATS QUE
SIGUIN DE LA COMPETÈNCIA DEL PLE.

Per l’alcalde, Sr. Jordi Jordan Farnós, es presenta i se sotmet a debat del Ple el següent assumpte: 

«Havent-se renovat l’Ajuntament de Tortosa amb motiu de les eleccions locals celebrades el passat 28 de
maig, es fa necessari designar als representants de la Corporació en els diferents ens en els quals ha de
tenir representació.

D’acord amb l’exposat, vistes les propostes dels diferents grups municipals i a l’objecte de procedir a la
provisió de les persones que integraran aquests òrgans, 

Al PLE es proposa adoptar els següents ACORDS:

PRIMER.- Designar membres de l’Assemblea General de la Mancomunitat de Municipis Tortosa - Roquetes
que corresponen a la representació d’aquest Ajuntament, a les persones següents

  Nom i cognoms DNI Grup municipal proposant
Meritxell Roigé Pedrola 52602218E Junts per Tortosa-Compromís Municipal (CM)
Jordi Sorolla Durán 40922978K Junts per Tortosa-Compromís Municipal (CM)
Joan Carles Bonfill Moreno 52604395Z Junts per Tortosa-Compromís Municipal (CM)

Anna Rehues Grau 47824490S Junts per Tortosa-Compromís Municipal (CM)
Jordi Jordan Farnós 47823573H Movem Tortosa-PSC-Candidatura de Progrés (MT-PSC-CP)
Víctor Grau Ferrer 47825041Z Movem Tortosa-PSC-Candidatura de Progrés (MT-PSC-CP)
Francesc Vallespí Cerveto 40003250V Movem Tortosa-PSC-Candidatura de Progrés (MT-PSC-CP)
Mar Lleixà Fortuño 40932726V Esquerra Republicana de Catalunya-Acord Municipal (ERC-AM)
Pilar Caballé Tudó 40924668D Esquerra Republicana de Catalunya-Acord Municipal (ERC-AM)
Sergi Arnau Castro 36526669R CUP-Tortosa-Alternativa Municipalista (CUP-AMUNT)

SEGON.- Nomenar representants de l’Ajuntament de Tortosa en els Consell d’Administració de l’Empresa
Mixta Escorxador de Tortosa, SA a les següents persones:

   Nom i cognoms DNI Grup municipal proposant
Domingo Tomàs Audí 52604153W Junts per Tortosa-Compromís Municipal (CM)
Joan Carles Bonfill Moreno 52604395Z Junts per Tortosa-Compromís Municipal (CM)
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Francesc Vallespí Cerveto 40003250V Movem Tortosa-PSC-Candidatura de Progrés (MT-PSC-CP)
Sonia Ruperez Monreal 40935954W Movem Tortosa-PSC-Candidatura de Progrés (MT-PSC-CP)
Josep Rodríguez Rodríguez 40906503Z Esquerra Republicana de Catalunya-Acord Municipal (ERC-AM)
Guillem Argelich Cañado 46239136M CUP-Tortosa-Alternativa Municipalista (CUP-AMUNT)

TERCER.- Nomenar representants de l’Ajuntament de Tortosa en el Consell d’Administració de l’Empresa
Municipal de Serveis Públics, SL a les següents persones:

  Nom i cognoms DNI Grup municipal proposant
Meritxell Roigé Pedrola 52602218E Junts per Tortosa-Compromís Municipal (CM)
Jordi Jordan Farnós 47823573H Movem Tortosa-PSC-Candidatura de Progrés (MT-PSC-CP)
Sónia Rupérez Monreal 40935954W Movem Tortosa-PSC-Candidatura de Progrés (MT-PSC-CP)
Mar Lleixà Fortuño 40932726V Esquerra Republicana de Catalunya-Acord Municipal (ERC-AM)
Sergi Arnau Castro 36526669R CUP-Tortosa-Alternativa Municipalista (CUP-AMUNT)

QUART.- Nomenar representants de l’Ajuntament de Tortosa en les entitats que a continuació s’indiquen a
les persones següents:

Consorci per al Desenvolupament del Baix Ebre i Montsià DNI
Representant titular Sonia Rupérez Monreal 40935954W
Representant suplent Pilar Caballé Tudó 40924668D

Consorci Transversal, Xarxa d’activitats culturals DNI
Representant Mar Lleixà Fortuño 40932726V

Consorci LOCALRET per a la implantació de les xarxes de telecomunicacions i el
foment de la societat de la informació

DNI

Representant Sonia Rupérez Monreal 40935954W

Reserva nacional de caça dels Ports de Tortosa i Beseit DNI
Representant Jaume Bel Homedes 40926289C

Ple del CPNL i al Consell de Centre DNI
Representant titular Víctor Grau Ferrer 47825041Z

Representant suplent Mar Lleixà Fortuño 40932726V

INFORM DNI
Representant Pilar Caballé Tudó 40924668D

Parc Natural dels Ports DNI
Representant Jaume Bel Homedes 40926289C

Consells Escolars i Ampes DNI
Representant Víctor Grau Ferrer 47825041Z

Cooperativa Verge de la Cinta DNI
Representant Víctor Grau Ferrer 47825041Z

ADF DNI
Representant Jaume Bel Homedes 40926289C

Fundació Privada Universitària Doctor Manyà DNI
Representant Víctor Grau Ferrer 47825041Z

Parc Eòlic Baix Ebre SA (PEBESA) DNI
Representant Jaume Bel Homedes 40926289C
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Universitat Nacional d'Educació a Distància (UNED) DNI
Representant Jordi Jordan Farnós 47823573H
Representant Víctor Grau Ferrer 47825041Z

Representant Mar Lleixà Fortuño 40932726V

Observatori de l'Ebre DNI
Representant Jordi Jordan Farnós 47823573H

Associació Clúster Químic de la Mediterrània DNI
Representant Jordi Jordan Farnós 47823573H

Consorci per a la protecció i la gestió dels Espais d’Interès Natural Serra de Cardó-
Boix i el Tossal de Montagut

DNI

Representant Jaume Bel Homedes 40926289C

Consorci Turístic Ruta dels Tres Reis DNI
Representant Jordi Jordan Farnós 47823573H

Representant Sonia Rupérez Monreal 40935954W

Xarxa de ciutats i pobles cap a la sostenibilitat DNI
Representant Jaume Bel Homedes 40926289C

Associació d’Entitats Locals propietàries forestals de Catalunya DNI
Representant Jaume Bel Homedes 40926289C

Consell Marca Terres de l’Ebre del Patronat de Turisme de Tarragona DNI
Representant Sonia Rupérez Monreal 40935954W

CINQUÈ.- Notificar el present acord als diferents organismes i entitats esmentats anteriorment, i facultar a
l’Alcaldessa en la seva execució, i també en quants documents públics i privats siguin necessaris, inclosos
els aclaridors, rectificadors, o d’esmena fins a la seva inscripció al Registre Mercantil, si s’escau.»

*-*-*

Intervenció del Sr. Alcalde

“Bon dia a tothom, iniciem està sessió extraordinària del mes de juliol, del 31 de juliol, i  comencem, per
tant, per la primera tanda de la presidència, que és la de nomenaments de representants de la Corporació
en òrgans col·legiats que siguin de la competència del ple. Una proposta on es posen a disposició diferents
acords relacionats en la Mancomunitat de Municipis Tortosa-Roquetes, en el Consell d'Administració de
l'Empresa Mixta de l'Escorxador de Tortosa, també de l'Empresa Municipal de Serveis Públics, l'Empresa
d'Aigües i diferents entitats on està representat l'Ajuntament de Tortosa. Té la paraula el senyor Arnau,
representant de la CUP.”

Intervenció del Sr. Arnau

“Gràcies,  senyor  alcalde.  Bé,  és  sabut  el  nostre  posicionament  amb relació  al  tipus  de gestió  de les
empreses municipals. Entenem que el model actual no afavoreix la transparència i la fiscalització de la
gestió dels serveis. Sempre hem insistit en que cal una gestió més transparent i afavorir la participació de
tots els grups municipals en els diferents consells d'administració, i que es treballi per tal que la titularitat,
la gestió i la provisió siguin 100% públiques i que, en la mesura del possible, s'abandoni el règim mercantil
i que sigui gestionat el 100% per l'Ajuntament, perquè el model actual afavoreix la privatització, l'opacitat i
el clientelisme. Tal com sempre hem defensat, considerem que en el cas de les empreses municipals hem
d'apostar concretament pel traspàs de la gestió de Clínica Terres de l'Ebre i l'Hospital de Jesús al CatSalut,
la seva gestió al Departament de Salut i exigir a la Generalitat que tots els centres públics siguin gestionats
per  un  únic  organisme  de  manera  directa,  que  Tortosasports sigui  gestionada  directament  per
l'Ajuntament,  una empresa de capital  públic però gestionada pel  règim mercantil  privat,  amb totes les
conseqüències plantejades anteriorment.  També insistim que cal treballar per  recuperar  l'any  2035 el
100% de l'empresa municipal d'Aigües. Actualment, el soci privat ha assumit el control total de la gestió, en
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una inversió en manteniment de la xarxa que no s'adequa a les necessitats sinó a allò que estipula el
contracte. En un context com l'actual, de crisi hídrica a tot el país, un recurs tan preuat com l'aigua ha de
tenir un control 100% públic. Cal fiscalitzar la contractació pública i les concessions, fer un seguiment dels
serveis privatitzats i demanem que la compra i la contractació pública sigui socialment responsable. Hem
de prioritzar els criteris socials, ètics i ambientals en la contractació i compra de béns i serveis per part de
l'Ajuntament,  sempre a partir de la incorporació de clàusules socials que reconeguin les condicions de
treball  dignes,  la  igualtat  salarial,  la  inserció  sociolaboral,  la  sostenibilitat  ambiental,  els  circuits  de
proximitat i  l'equitat de gènere i,  en definitiva, els criteris de l'economia del bé comú. Considerem que
després de vuit anys a l'Ajuntament, celebrem, perdó, que després de vuit anys a l'Ajuntament es dona
representació a la CUP al Consell d'Administració de l'Empresa d'Aigües, cosa que fins al moment se'ns
havia negat. Els demanarem que treballem per tal d'afavorir un canvi de model de gestió i que es portin a
terme els objectius que els plantegem per tal d'afavorir una millora no tan sols en la gestió sinó que també
en la qualitat dels serveis que es presten. És per això que avui els donem un vot de confiança, i, a través
de la nostra abstenció davant del vot en contra de Junts per Tortosa, els permetem aprovar este punt.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies. Té la paraula la senyora Roigé.”

Intervenció de la Sra. Roigé

“Gràcies, alcaldes, regidors, regidores. De nou, igual que a les juntes generals que acabem de celebrar i a
la EPEL, que després en parlarem, hem de votar que no en este punt, perquè no compartim ni avalem
aquesta majoria que s'està atorgant el Govern. Una majoria que no té al ple i que no respon al que han
votat els tortosins i tortosines. Avui acordem el nomenament als òrgans col·legiats i en això ens podrem
arribar a abstindre, però vull  fer esmena al que fan vostès respecte a l'Empresa d'Aigües, a l'EMSP, a
Aigües de Tortosa, i en això fa que hàgim de votar que no en este punt. La part de l'Ajuntament, la part
pública de l'Ajuntament, té a l’EMSP cinc membres. L'anterior mandat no podíem estar tots,  perquè hi
havia sis grups i, per tant, no hi cabíem tots. Per cert, la CUP en cap moment va demanar ser-hi, ni tampoc
el senyor Jordan em va dir res en cap moment. Només cal que vegi i llegeixi l'acta que vam aprovar aquí i
ningú va demanar res per a la CUP, ni a la vegada tampoc va passar res en contra, perquè, de fet, es van
abstenir, el seu grup i, per tant, no cabien ni vostès ni els senyors de Ciutadans pel fet del nombre que
teníem en aquell cas, que érem cinc representants.

Però, en tot cas, este no és el tema més important d'este punt. La part més important d'este punt és la
representació que s'atorga el Govern. Ara, Movem-PSC, s'atorga dos dels seus representants a l'Empresa
d'Aigües,  Esquerra  Republicana,  un  representant;  la  CUP,  un  representant,  i  Junts  per  Tortosa,  un
representant. PSC-Movem i Esquerra tenen 3 de 5, per tant, la majoria absoluta, una majoria absoluta que
no té el ple, i en este cas, tenint en compte els regidors que tenen, Movem-PSC s'atorga dos representants,
quan té set regidors. La CUP, que en este cas torna a ser irrellevant, és igual que parli de responsabilitat,
és igual que parli de clàusules socials, és igual que parli de gestionar directament, és igual que parli del
que vulgui respecte a l’EMSP, vostè el seu vot serà absolutament irrellevant, perquè el Govern ja té la
majoria que vostè li atorga amb la seva abstenció. I naltros, el grup de Junts per Tortosa, que tenim deu
regidors, se’ns dona un únic conseller, la meitat de Movem-PSC, que en té set, i ens dona el mateix pes
que la CUP, que té un representant. Ells un regidor, un representant, deu regidors, un representant. I veig
que li fa molta gràcia a l'alcalde. És evident que li faci gràcia perquè podrà fer absolutament el que vulgui
els pròxims quatre anys sense que ni Junts per Tortosa ni la CUP puguem dir res al respecte. 

Passem el rodet, per tant, i la CUP ho permet, i de nou faran el que vulguin a l'Empresa d'Aigües. És un xec
en blanc, ens fa ser irrellevants els pròxims quatre anys i, per tant, la CUP el que fa avui és vendre’s al
Govern a canvi absolutament de res. Reitero que em sorprèn que la seva militància ho accepti, senyor
Arnau. Potser no sap exactament el que suposa votar aquesta abstenció. Potser els ha venut que ara
tindrà representació a l’EMSP. No sé si ha acabat explicant-los que aquesta representació a l’EMSP no
serveix absolutament per a res. I evidentment això ho sabrà la seva gent, ho sabrà la ciutadania i ho sabrà,
no avui,  sinó  els  pròxims  quatre  anys,  cada vegada que  tinguéssim  un Consell  d'Administració,  cada
vegada que vostès puguin votar en contra o s'abstinguin, perquè sincerament no servirà per a res, perquè
el Govern hi haurà votat a favor i tindrà està majoria.

El  nostre  vot,  tot  i  que,  com  dic,  hauria  de  ser  abstenció,  perquè  avui  el  que  anomenem  són  els
representants del Govern, acabarà sent en contra perquè ens sembla injust i no acceptarem el que han fet
a Aigües de Tortosa, no respectant les majories que s'atorguen al ple i atorgant-se una representació que
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no tenen i no respon al que la ciutadania ha volgut i que tampoc vol per a Aigües de Tortosa. A partir d'aquí,
ja no cal ni que vagin als consells d'administració, perquè evidentment el Govern farà el que voldrà. Per
tant, evidentment, el nostre vot és en contra.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyora Roigé. Sobre este tema, evidentment que… sobre este tema, evidentment, la proposta
s'ajusta a la llei, s'ajusta als diferents estatuts, com no podia ser de cap altra manera. Per primera vegada,
com molt bé s'ha dit, es donarà veu a tots els grups municipals i, en este cas també a l'Empresa d'Aigües.
No s'havia fet el 2019 i no s'havia fet el 2015, on tampoc se mos havia donat veu ni a Movem Tortosa ni al
Partit Socialista, i, per tant, en aquell moment només hi havia dos grups i es va obviar la majoria dels grups
de  l'Ajuntament.  Tornem  a  insistir  amb relació  a  la  proporcionalitat  que  es  denuncia,  no  es  donava,
evidentment, al mandat anterior, i vostès ho saben, perquè evidentment així ho diu la llei, i jo crec que a la
ciutadania no li interessen estòs debats, sinó que el que els interessa és que hi hagi un bon funcionament
de les mateixes. En tot cas, el senyor Arnau té la paraula.”

Intervenció del Sr. Arnau

“Sí, gràcies, senyor alcalde, tal com li he dit abans, senyora Roigé, si és gratuït o no això ja es veurà. En tot
cas, vostè ha fet menció de la militància de la CUP. S'hi pateix molt per això. Tranquil·la, que està ben
informada i la decisió és col·lectiva, a diferència del que percebo aquí en el seu grup municipal, en què són
10 i només parla vostè. Així que, i pareix que qui pren les decisions és vostè sola, o de manera, d'alguna
manera bastant personalista. Dit això, ja li he dit abans, si vostè considera que la representació que té
Junts per Tortosa no és l'adequada, el que hauria de fer és intentar negociar amb el Govern municipal, en
comptes de fer-ho des de premsa llançant bufetades a tort i a dret, i d'alguna manera responsabilitzant a
la CUP de quina és la situació als consells d'administració actualment, quan naltros tenim la representació
que entenem que ens pertoca i a tots els consells d'administració, a diferència del que passava abans,
perquè vostè, diguéssim, d'alguna manera s'excusa en allò que fixen els estatuts de l'Empresa d'Aigües
que naltros no vam insistir en que havien de tindre representació, sempre ho hem dit que hauria de ser el
més participatiu possible. Però els consells d'administració que precisament les empreses municipals el
que fan és  no  afavorir  un model  de gestió  que siga  transparent  i  participatiu,  tampoc no crec que li
preocupés massa, com tampoc no li preocupa, si la CUP pot incidir o no en allò que passa als consells
d'administració. 

Vostè el que vol és que la situació porti al bloqueig constant, perquè vostè, evidentment, en l'actitud que
està mostrant des de després de les eleccions municipals, l'únic que farà tots aquests quatre anys, si no
canvia  l'actitud,  és  d'alguna manera  intentar  bloquejar  l'acció  de  govern  perquè  no  accepta  no  estar
governant, i ens vol atribuir a naltros una responsabilitat que entenc que vostès tenint deu representants al
plenari municipal el que haurien de fer és intentar negociar amb l'equip de govern aquelles coses que
consideren que no són adequades, perquè també, li he dit abans, possiblement estaran molt més d'acord
vostès amb l'equip de govern que la CUP en allò que es fa als consells d'administració. 

Nosaltres, a través de l'abstenció, volem donar un vot de confiança per intentar canviar el model de gestió i
que algunes de les coses que es fan allà, canvien la dinàmica a través de la municipalització en la provisió
de determinats serveis, i insistir en el que acabo de dir, treballar per la remunicipalització de l'Empresa
d'Aigües  que  vostès  van privatitzar  fa  uns  anys,  treballar  perquè  a  l'horitzó  del  2035 la  ciutat  pugui
recuperar  una empresa que dona al  voltant de 300.000 euros de benefici  anuals,  treballar perquè el
CatSalut assumeixi que la gestió 100 % pública en la subrogació del personal i tots els drets garantits per a
totes les treballadores de l'Hospital i la Clínica de Terres de l'Ebre. I tot allò en què portem insistint. Tampoc
quan vostès governaven, pareix que estigui molt preocupada per aquestes coses, però tampoc no tenien
les nostres propostes amb relació a tot això. Així que jo crec que realment no li importa la representació
que hi puga haver, el que vol és que el repartiment dels vots acabi bloquejant qualsevol proposta que
vingui d'aquest Govern, i ho podem dir, obertament, i en comptes de marejar a la perdiu, en arguments i
atacs innecessaris a la CUP. Però  bueno,  tampoc no crec que canviïn en este sentit. Però si volen estar
quatre anys així, jo crec que s'haurien de relaxar, perquè això no és bo ni per a la ciutat, però tampoc per a
vostès.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyor Arnau. Té la paraula la senyora Roigé.”
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Intervenció de la Sra. Roigé

“Senyor  Arnau,  quan  vostès  votaven  que  no  a  tot,  juntament  amb  el  senyor  Jordan  i  amb  Esquerra
Republicana, llavors haurien d'estar molt relaxats. No ho sé. Deu ser moments diferents. Jo li asseguro que
els 10 regidors estem absolutament relaxats, que treballem molt i que, a més a més, ho fem tot de forma
conjunta, com veurà després. En tot cas, jo sí que comparteixo la gestió de les societats. És clar que sí,
vostès  i  jo  estem absolutament  allunyats  d'extrems  i,  per  tant,  naltros  sí  que  compartim  com  s'està
gestionant. Però no estem parlant avui d'això. Estem parlant que vostès, avui, amb la seva abstenció tant a
les juntes generals com després a l'EPEL, com ara també a l'Empresa d'Aigües, avalen que el Govern faci el
que vulgui, que és igual el que digui la CUP. Jo em queixo perquè no tinc la representació que li pertoca,
perquè Movem-PSC té dos representants i jo en tinc un, els mateixos que vostès. D'això m'estic queixant.
Però a més a més, el que és més greu és que el Govern està en una majoria que no la té aquí al plenari. I
això no havia passat mai.

I per tant, el que hauria de passar és que tinguessin la mateixa majoria que tenen i que, per tant, si amb
vostès sumen majoria absoluta, fantàstic. Però el que no pot ser és que ells tinguin sols la majoria i vostès
haurien d'avalar això. Per tant, és igual que parlin dels models, de la responsabilitat, del tipus de gestió de
l'Empresa d'Aigües, que no comparteixen les societats. És igual. El que està votant avui aquí vostè, el que
està votant avui vostè amb aquesta abstenció, és donar-los, regalar-los, la gestió per als pròxims quatre
anys. És absolutament vendre el que pugui fer i això ho fa gratuïtament la CUP. Simplement per estar al
Consell  d'Administració  d'Aigües,  perquè  el  que  diu  és  que  està  content  que  avui  està  al  Consell
d'Administració d'Aigües quan era impossible ser l'últim grup a l'anterior mandat, formar-hi part, perquè
érem sis grups municipals i eren cinc representants. Per tant, a canvi d'estar al Consell d'Administració,
que ja en sentirem parlar dels consells d’administració, perquè compartirem els llocs, perquè aniré jo a
este Consell d'Administració, ja veurem exactament allà quina evidència posa, però és igual el que digui. Ja
pot fer-ho constar a les actes, el que vulgui respecte a la gestió de l'Empresa d'Aigües. Ja pot dir que no a
tot, ja pot votar en contra del pressupost que no compartirà, perquè estic segura que no compartirà el
pressupost ni del GESAT, ni de la Clínica de les Terres de l'Ebre, ni de l'Empresa d'Aigües. Hi votaran en
contra, segurament, però és igual. Avui els està donant el vot a favor per als pròxims quatre anys. I això és
el que jo estic avui posant en evidència. I ho seguiré posant al llarg dels pròxims quatre anys, encara que
els molesti. I gestionar-ho amb el Govern i negociar-ho amb el Govern ho he fet. Ho he parlat per telèfon i
he enviat un correu electrònic, he enviat una instància dient que no ho compartia. I ha estat cas omís. I, per
tant, el que es fa avui és passar el rodet absolutament, atribuir-se una majoria que no tenen, a diferència
del  que  vam  fer  nosaltres,  que  teníem  dos  representants  de  cinc,  però  naltros  havien  guanyat  les
eleccions, a diferència del que ha passat ara. I, a més a més, estòs dos de cinc no ens atorgava la majoria.
Ara tenen la majoria, 3 de 5, i per tant el que faci vostè és absolutament irrellevant. I avui els dona aquest
xec en blanc per als pròxims quatre anys.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyora Roigé, torno a insistir, per acabar el debat, que evidentment la proposta s'ajusta a la llei,
s'ajusta als diferents estatuts de les diferents societats i empreses i que per primera vegada tots els grups
municipals estan representats a totes les societats i, per tant, també en este cas a l'Empresa d'Aigües,
cosa que no passava el 2019 i que tampoc passava el 2015, on en aquell moment es van deixar fora a
tres dels cinc grups que configurava l'Ajuntament i, per tant, es va deixar fora a Movem Tortosa, el Partit
Socialista i també el  Partit  Popular.  Torno a insistir  que la proporcionalitat  no es donava als mandats
anteriors i, per tant, s'està complint la llei ara i abans. I evidentment agraeixo el vot de la CUP sobretot en
el que ha dit clarament davant de l'intent de bloqueig continuat com hem vist durant estòs últims dies, que
es  pugui  facilitar  l'aprovació  dels  nous  consells  d'administració  i  que,  per  tant,  es  tirin  endavant  les
diferents aprovacions al respecte.

Per tant, entenc...“

Intervenció de la Sra. Roigé

“Demano la paraula, senyor Alcalde.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Senyora Roigé, li torno a dir que si vol demanar la paraula, aixequi la mà i no parli, si bé anava a donar-li,
anava a donar-li i, per tant, aixeca la mà i li dono la paraula i després pot parlar.”
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Intervenció de la Sra. Roigé

“És que com està dient coses que no són veritat i les actes això ho demostren i després la premsa les
tindrà i les tindrà tothom. La proporcionalitat es complia l'anterior mandat i l'altre, i Esquerra Republicana
estava al Govern i, per tant, tenia més representació en aquell moment que vostès quan va estar parlant
dels consells administracions anteriors i, per tant, la majoria sumava la majoria que hi havia al Govern.
L'anterior mandat natros teníem 2 de 5, per tant, no teníem majoria absoluta. Vostès estan atorgant 3 de
5, majoria absoluta, que no té el ple. Per tant, pare de mentir i realment diga el que està passant ara, el
que passava el 2019 i el que passava els anteriors, i el 2015, perquè no és cert. Sempre s'ha garantit la
majoria de representants als Consells d'Administració i ara, per primera vegada, no es garanteix. I a més a
més s'atorga una majoria absoluta que no té.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Bé, torno a insistir que la proposta s'ajusta a la llei, als estatuts de les diferents societats i empreses, que
per primera vegada en la història s'hi dona cabuda a tots els grups municipals, inclosa la CUP, i que això no
passava el 2019 i el 2015. Recordo que el 2019 la CUP estava fora i el 2015 no només la CUP sinó que
estaven a fora Movem Tortosa, el Partit Socialista i Partit Popular de la pròpia empresa d'aigües. No teníem
ni representació.”

*-*-*

Sotmès l’assumpte a votació ordinària, el Ple de l’Ajuntament acorda aprovar la proposta amb deu vots a
favor, corresponents als membres de la corporació dels grups municipals de MT–PSC–CP (7) i ERC–AM (3);
deu vots en contra corresponents als membres de la corporació del grup municipal de JUNTS (10); i una
abstenció  corresponent  al  membre  de  la  corporació  del  grup  municipal  de  CUP–AMUNT  (1).  Amb un
resultat d’empat, es procedeix a una segona votació, obtenint el mateix resultat. Desfà l’empat el vot de
qualitat del Sr. Alcalde, per tant, la proposta queda aprovada.

02.  PROPOSTA DE CESSAMENT DELS MEMBRES DEL CONSELL D’ADMINISTRACIÓ DE L’ENTITAT PÚBLICA
EMPRESARIAL LOCAL HOSPITAL I LLARS DE LA SANTA CREU DE TORTOSA, DE DETERMINACIÓ DEL NOMBRE
DE MEMBRES QUE EL COMPOSEN I DE LA SEVA DESIGNACIÓ.

Per l’alcalde, Sr. Jordi Jordan Farnós, es presenta i se sotmet a debat del Ple el següent assumpte: 

«Vist que l’article 8 dels Estatuts socials de l’EPEL Hospital i Llars de la Santa Creu de Tortosa estableix que
el Consell d’Administració estarà composat per un nombre de membres determinat per la Junta General,
no superior a dotze ni inferior a cinc, en el qual estaran representats tots els grups polítics de la Corporació.

Vistos els escrits dels Portaveus dels grups municipals de Junts per Tortosa–Compromís Municipal (CM),
Movem  Tortosa-PSC-Candidatura  de  Progrés  (MT-PSC-CP),  Esquerra  Republicana  de  Catalunya-Acord
Municipal (ERC-AM) i Candidatura Unitat Popular Tortosa-Alternativa Municipalista (CUP-AMUNT), pels quals
es proposa la designació de membres del Consell d’Administració d’aquesta entitat.

Atès allò que es preveu en l’article 8.2 dels Estatuts de l’esmentada EPEL.

Al Ple d’aquest Ajuntament es proposa adoptar el següent ACORD:

Primer.- Cessar en el seu càrrec tots nou membres que actualment integren el Consell d’Administració de
l’Entitat  Pública  Empresarial  Local  Hospital  i  Llars  de la  Santa  Creu  de  Tortosa,  que  seguidament  es
relacionen:

- Sergi Arnau Castro
- Dolors Bel Guerrero,
- Maria Pilar Caballé Tudó,
- Adolfo Criado Gabarró,
- Pere Genaró Jornet,
- Susanna Gómez Aixendri,
- Mònica Ripoll Castelló,
- Meritxell Roigé Pedrola, i
- Fernando Saporta Cano.
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Segon.- Determinar que el Consell d’Administració de l’EPEL referida serà integrat per dotze membres, amb
la següent composició: un President (nat), i onze Consellers/es.

Tercer.-  Designar membres de l’esmentat Consell d’Administració les següents persones:

--   President:  

- Senyor Jordi Jordan Farnós, Alcalde de Tortosa, de nacionalitat espanyola, estat civil solter, nascut el dia
13 de febrer de 1983, amb DNI  47823573H i domicili al carrer  Illa de Gènova, 1, 3r, 1a, de Tortosa, en
aplicació de l’article 10.1 dels Estatuts de l’EPEL.

-- Consellers/es:

-  Senyora  Meritxell  Roigé  Pedrola,  de  nacionalitat  espanyola,  regidora  de  l’Ajuntament  de  Tortosa,
advocada, estat civil casada, nascuda el dia 15 de gener de 1976, amb DNI 52602218-E i domicili al Camí
Manyà, 9, de Tortosa, a proposta del grup municipal Junts per Tortosa–Compromís Municipal (CM).

- Senyora Mònica Ripoll Castelló, de nacionalitat espanyola, regidora de l’Ajuntament de Tortosa, infermera,
estat civil casada, nascuda el dia 24 de febrer de 1969, amb DNI 40933097-C i domicili al c/ Antonia de
Oviedo núm. 34, de Tortosa, a proposta del grup municipal Junts per Tortosa–Compromís Municipal (CM).

-  Senyora  Yolanda  Cardona  Ibañez,  de  nacionalitat  espanyola,  regidora  de  l’Ajuntament  de  Tortosa,
directiva,  estat civil  casada, nascuda el dia 1 de juliol de 1973, amb DNI 52602502F i domicili al carrer
Ample, 16, 1r, 4a, de Tortosa, a proposta del grup municipal Junts per Tortosa–Compromís Municipal (CM).

- Senyor Roger Pedret Pijoan, de nacionalitat espanyola, regidor de l’Ajuntament de Tortosa, comercial,
estat civil  casat, nascut el dia 27 de novembre de 1990, amb DNI  47936016Z  i domicili al c/  Cristòfol
Despuig, 23,  5è, 4a,  de Tortosa, a proposta del grup municipal Junts per Tortosa–Compromís Municipal
(CM).

-  Senyora  Sonia  Ruperez  Monreal,  de  nacionalitat  espanyola,  regidora  de  l’Ajuntament  de  Tortosa,
economista, estat civil  casada, nascuda el dia 25 d’abril de 1972, amb DNI 40935954-W i domicili al c/
Juan  Sebastián  Elcano,  17,  4t.  1a, de  Tortosa,  a  proposta  del  grup  municipal  Movem  Tortosa-PSC-
Candidatura de Progrés (MT-PSC-CP).

- Senyor José Francisco Vallespí Cerveto, de nacionalitat espanyola, regidor de l’Ajuntament de Tortosa,
estat civil casat, jubilat, nascut el dia 4 de desembre de 1944, amb DNI 40003250V i domicili a Tortosa,
Ctra. Simpàtica núm. 41, 1r, 1a, a proposta del grup municipal Movem Tortosa-PSC-Candidatura de Progrés
(MT-PSC-CP).

- Senyora Dolors Bel Guerrero, de nacionalitat espanyola, regidora de l’Ajuntament de Tortosa, pedagoga,
estat civil  divorciada, nascuda el dia 22 de març de 1970, amb DNI 40933959-P i domicili a Tortosa, c/
Sant Salvador núm. 34,  a proposta del grup municipal Movem Tortosa-PSC-Candidatura de Progrés (MT-
PSC-CP).

- Senyora Mar Lleixà Fortuño, de nacionalitat espanyola, regidora de l’Ajuntament de Tortosa,  infermera,
estat civil casada, nascuda el dia 13 de novembre de 1969, amb DNI 40932726-V i domicili a Tortosa, c/
Joan Miró.  3,  Esc.  A,  1r,  4a, a  proposta  del  grup municipal  Esquerra Republicana de Catalunya-Acord
Municipal (ERC-AM).

- Senyora Elsa Pla Canalda, de nacionalitat espanyola, infermera,  estat civil  casada, nascuda el dia 2 de
juny de 1973, amb DNI 52603414-E i domicili a Tortosa, Ctra. de Jesús a Els Reguers, 115, a proposta del
grup municipal Esquerra Republicana de Catalunya-Acord Municipal (ERC-AM).

- Senyora Selene Alberich Bosch, de nacionalitat espanyola, integradora social, estat civil soltera, nascuda
el dia 15 d’abril de 1990, amb DNI 47836728-J i domicili a Tortosa, c/.  Rosa Maria Molas, 27, 1r, 1a, a
proposta del grup municipal Candidatura Unitat Popular Tortosa-Alternativa Municipalista (CUP-AMUNT).

-  Senyora  Susanna  Gómez  Aixendri,  de  nacionalitat  espanyola,  procuradora  dels  tribunals,  estat  civil
soltera, nascuda el dia 18 de juny de 1970, amb DNI 40932474-H i domicili a Jesús, c/ Sant Benet, 1, a
proposta de l’EMD de Jesús.
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Quart.- Facultar al President del Consell d’Administració, senyor Jordi Jordan Farnós, perquè comparegui
davant de notari per atorgar la corresponent escriptura d’elevació a públic dels anteriors acords i de la seva
execució,  i  també  quants  documents  públics  i  privats  siguin  necessaris,  inclosos  els  aclaridors,
rectificadors, o d’esmena fins a la seva inscripció al Registre Mercantil, si s’escau.»

*-*-*

Intervenció del Sr. Alcalde

«I passem al segon punt de l'ordre del dia que en este cas és la proposta de cessament dels membres del
Consell  d'Administració  de  l’EPEL  de  l'Hospital  i  Llar  d'Infants  de  la  Santa  Creu  de  Tortosa,  on  es
determinen el  nombre de membres que el componen i  de la seua designació. Té la paraula el  senyor
Arnau.”

Intervenció del Sr. Arnau

“Bé,  per  tan  sols  refermar  la  nostra  abstenció  en  este  punt  a  través  de  l'argumentari  exposat
anteriorment.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Molt bé. Té la paraula la senyora Roigé.”

Intervenció de la Sra. Roigé

“Moltes gràcies. Acabem de celebrar Juntes Generals de la Societats, en este cas de GESAT que gestiona
l'Hospital de la Santa Creu, de Tortosa Salut que gestiona la Clínica Terres de l'Ebre, de Tortosasport i de
Tortosa Mèdia, totes amb el mateix sentit de votació que hem vist ara i ara portem a aprovació al ple,
l'EPEL de l'Hospital i Llar de la Santa Creu. I allí hem denunciat, que a les juntes generals, el que ha fet el
Govern, el que està fent el Govern i ara també ho farem pel que fa a l'EPEL que gestiona l'hospital. En este
cas, un govern en minoria de deu regidors, set de Movem-PSC i tres d'Esquerra, s'atorga a sis dels onze
consellers  que  té  cada  societat  i  l'EPEL.  El  nostre  Govern,  a  l'anterior  mandat,  tenia  a  les  societats
sanitàries tres membres sobre nou. Per tant, un terç dels membres de la societat, set regidors de 21 que
teníem, era el mateix que teníem… a la mateixa majoria que teníem a la societat i, per tant, en este cas a la
resta de la societat en teníem 4 de 12, a les que acabem de votar, i també teníem un terç.

I vostès se'n donen 6 d'11 quan tenen 10 de 21 regidors, no respectant el que representen, atorgant-se
una majoria que no tenen, no respectant el que ha votat la ciutadania i donant-se majoria absoluta a les
societats i passant, per tant, el rodet per sobre. I a més a més l'alcalde, el senyor Jordan, menteix respecte
al que va dir al seu moment i fa, ara ho direm, i fa molta pena dir i estar dient contínuament que l'alcalde
de Tortosa menteix. Menteix quan ens diu que s'ha gastat tot el romanent. El romanent està a les diferents
partides i, per tant, no està gastat. Per cert, un romanent generat pel nostre Govern. Menteix quan diu que
els hem deixat sense recursos. Hi ha 12 milions als comptes, dos més a les societats i hi ha 14.750.000
euros en subvencions rebudes per  tal  de poder executar projectes.  De fet,  començaran a executar  el
primer dels projectes de l'anterior Govern, que és el Teatre Auditori Felip Pedrell. Després en parlarem.
Menteix quan deia que calia fer una modificació pressupostària per pagar el préstec de la Clínica. Menteix
quan diu que les finances no estan sanejades, quan ho estan, i l'endeutament és el més baix de la història
des que es tenen dades. Veurem què fa vostè amb el mateix. I menteix, ara en aquests moments, i entrem
en el tema, quan diu que jo em vaig saltar la proporcionalitat fa quatre anys dient textualment, això va dir
en roda de premsa,  que “fa quatre anys no hi  havia proporcionalitat  amb la representació del ple de
l'Ajuntament” i  menteix dient que vaig aprofitar que el regidor de la CUP feia vacances per aprovar la
proposta. Menteix, menteix i torna a mentir. I això, com consta a les actes i després les penjarem i les
farem arribar a la premsa, es va aprovar independentment de la CUP, estigués o no estigués en aquell ple.
Perquè si hi hagués estat i hagués votat que no, que segurament la CUP hauria votat que no, ara vota a
favor  de tot,  però  en aquell  moment  hagués votat  que no,  s'hagués  aprovat  igualment.  Què va votar
cadascú fa quatre anys? Per què dic i per què reitero que l'alcalde menteix una vegada més? I així consta a
totes les actes de la societat. 

A  les  Juntes  Generals  de  la  Societat  Sanitàries,  GESAT,  Tortosa  Salut  i  l'EPEL,  es  va  aprovar  als
representants per 11 vots majoria absoluta. Per tant, és igual si estava la CUP o no. I quatre abstencions
d'Esquerra Republicana. Només van votar en contra vostès, cinc vots. No digui que no, perquè estan les
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actes i, per tant, ara tothom les tindrà. I a les Juntes Generals de Tortosa Mèdia, Tortosasport, encara la
majoria és més àmplia, perquè aquí Esquerra Republicana va votar-hi a favor i, per tant, els representants,
és igual si estava o no estava a la CUP, es van escollir per 15 vots a favor. Només vostès, cinc, els cinc
representants de Movem, van votar-hi en contra. Quinze a favor, cinc en contra. Per tant, bé, com sempre,
no a tot en aquell moment. Ara a tot que sí i, a més a més, passen el rodet. Per tant, encara que hagués
estat la CUP, encara que li hagués venut, senyor Arnau, que a vostè ens el vam saltar, quan no estava, per
aprovar-ho,  hauria  estat  irrellevant  perquè  Esquerra  Republicana  va  permetre  l'aprovació  en  aquell
moment igual que el PSC. Per tant, menteix, és molt trist que intentin enganyar la gent d'esta manera i a
més a més que ho faci sent l'alcalde de Tortosa. Les actes, per tant, són del 26 de juliol del 2019. Allí es
reflecteix  la  votació  que  va  fer  Esquerra  Republicana  votant-hi  a  favor  i,  per  tant,  fent  possible  que
s'aprovés per 15 de 20 vots. Per tant, la CUP no feia falta en aquell moment i, per tant, vostè va mentir, i
torna a mentir ara, dient que es va aconseguir aquesta votació, poder passar, perquè la CUP no estava. I si
llavors la CUP no era necessària, perquè comptem amb 15 vots sobre 20, ara sí que és necessària i, per
tant, ara, amb aquesta votació que fa avui, és igual el que passi els propers quatre anys, perquè ara sí que
era rellevant el seu vot. Amb el seu vot d'abstenció d'avui, la CUP dona un xec en blanc al Govern per als
pròxims quatre anys. Els permet, des d'avui, fer el que vulguin a totes les societats, se'n renta les mans i
deixa tenir majoria absoluta. Espero que sàpiga tothom que el que voti la CUP a partir d'ara, exactament, si
vota que no, sempre serà un sí gràcies a la votació d'avui del dia 31 de juliol del 2023. Per tant, a partir
d'avui tot el que puga fer la societat, l'EPEL, i totes les societats sanitàries i totes les societats que he dit
abans, com Tortosasport, que no està d'acord com s'està gestionant, és absolutament igual.

No entenem, de nou i li torno a dir, que la seva assemblea i els seus votants, admetin que el Govern faci el
que vulgui a partir d'ara amb les societats sanitàries, perquè ja li asseguro que continuarà fent segurament
el mateix que s'ha fet fins ara, perquè com s'ha gestionat bé segurament continuarà amb la mateixa gestió
i n'estic pràcticament convençuda. O per exemple, què farà amb la gestió del Win, segurament també farà
el mateix. I vostès avui, amb aquesta abstenció és igual el que facin. Vostès avui permetran que continuïn
havent-hi  mútues,  que  continuen  externalitzant  els  serveis,  que  no  es  remunicipalitzen.  És  igual,
absolutament irrellevant. De fet, és que no cal ni que vagin els consells d'administració, perquè el que
votarà el Govern és el que s'aprovarà. Per tant, un xec en blanc, una submissió absoluta de la CUP al
Govern Socialista i d'Esquerra Republicana. Gràcies a la CUP, un Govern de 10 regidors que representen el
41% dels vots sumats tots els partits que formen el Govern, tenen sis representants i, per tant, majoria
absoluta, 6 sobre 11. Junts per Tortosa, que té un 42% dels vots, naltros sols, el nostre grup sol, i 10
regidors, tenim quatre representants, dos menors que ells, i vosaltres, majoria absoluta al Govern, en este
cas.

És una falta de respecte per part del Govern, és passar el rodet, és atribuir-se a majories que no tenen i és,
a més a més, tot això gràcies avui a la CUP. Ja li poden agrair perquè gràcies a ell poden fer el que vulguin
els pròxims quatre anys. Senyor Arnau, en parlarem molt del que fa este Govern i del que vostè ha fet avui,
perquè està votació d'avui és absolutament transcendent pel que fa als propers quatre anys. Encara és a
temps de votar-hi en contra. Jo li dic que faci una reflexió i que voti en contra està d'acord, tindrà la clau.
Podrà decidir si remunicipalitza, podrà decidir com se gestiona. A partir d'avui vostès és irrellevant. Si vostè
hi vota en contra, després podrà tindre una majoria diferent i podrà tindre una majoria diferent amb el
Govern i incidir en les polítiques. Si no, a partir d'avui és absolutament irrellevant el que vostè faci i, per
tant, no entenem que això passi i tampoc entenem està actitud per part del Govern municipal que fa que
avui no es respecti el que han votat els tortosins i tortosines.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyora Roigé, té la paraula el senyor Arnau.”

Intervenció del Sr. Arnau

“Sí, gràcies, senyor alcalde. Bé, senyora Roigé, moltes gràcies per defensar tan fermament els postulats de
la CUP, tot allò que ens estan negant des de fa vuit anys en este plenari municipal i fora d'ell. Si som
irrellevants o no, o si és gratuït o no, això ja es veurà. Fa unes afirmacions que, bé, això sí que són gratuïtes
les afirmacions que fa, perquè es pot condicionar de moltes maneres la política municipal i no a través del
bloqueig. De fet, i gràcies a 14 vots, la CUP ha sigut bastant rellevant en este Govern, ho sap bastant bé, i
ho celebrem cada dia més, després de les seves intervencions. I així que, bé, confirmar la nostra abstenció,
no hem canviat d'opinió perquè les decisions a la CUP no les prenc jo sol. Les prenem en assemblea com
vostès sap,  i  evidentment  no  canviarem el  vot  ni  a  un plenari  municipal  i  menys  a  través dels  seus
suggeriments.”
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Intervenció del Sr. Alcalde

“Molt bé. Senyora Roigé, per què em demana la paraula?”

Intervenció de la Sra. Roigé

“Per al·lusions del senyor Arnau.“

Intervenció del Sr. Alcalde

“Té la paraula.”

Intervenció de la Sra. Roigé

“Moltes gràcies. No defenso el que fa la CUP, ni molt menys. Evidentment, estem anys llum del que vostè
defensa. Simplement, poso en evidència la seua incoherència, perquè realment si vostès avui hi votessin
en contra, i hi estiguessin en contra, i estiguessin en contra d'aquesta representació que s'atorga el Govern
que no té, podrien tindre la clau. La podrien tindre. Aquests 14 vots que va aconseguir vostè, que ha fet
que avui no tingués majoria absoluta i que vostè ha entregat absolutament de forma gratuïta al Govern, al
PSC-Movem i Esquerra republicana, podrien ser rellevants, podrien tindre la clau per canviar coses. Ara no
farà res, perquè estic convençuda que vostès votaran a favor del pressupost de GESAT de la Clínica Terres
de l'Ebre. Segurament votaran en contra, però és igual el que votin. Ja en parlarem al mes d'octubre quan
siguin els consells d'administració. Vostès hi votaran en contra, diran que no els sembla bé la gestió de la
clínica, que no els sembla bé com s'està gestionant Tortosasport, que s'ha de remunicipalitzar tot, que les
mútues no hi han d'estar, que s'ha de gestionar per part de la Generalitat. Però és igual el que diguin
llavors. L'important és avui. És avui l'important, perquè vostès podrien fer canviar coses. I això és el que jo
poso avui en valor. El fet que vostè ha entregat els pròxims quatre anys el que vulgui fer el Govern, no
serveix per a res. I és que no cal ni que hi vagin, ja li he dit abans a l'empresa d'aigües. És absolutament
irrellevant. Per tant, el que jo em queixo és de la representació que tenim nosaltres, que no és la que
mereixem, però a més a més, que vostès entreguin al Govern una majoria que no tenen.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Molt bé. Fet el debat, insisteixo en els mateixos punts que he dit abans i, per tant, no els tornaré a repetir,
entenc que s'aprova.”

*-*-*

Sotmès l’assumpte a votació ordinària, el Ple de l’Ajuntament acorda aprovar la proposta amb deu vots a
favor, corresponents als membres de la corporació dels grups municipals de MT–PSC–CP (7) i ERC–AM (3);
deu vots en contra corresponents als membres de la corporació del grup municipal de JUNTS (10); i una
abstenció  corresponent  al  membre  de  la  corporació  del  grup  municipal  de  CUP–AMUNT  (1).  Amb un
resultat d’empat, es procedeix a una segona votació, obtenint el mateix  resultat. Desfà l’empat el vot de
qualitat del Sr. Alcalde, per tant, la proposta queda aprovada.

CULTURA

03.  DICTAMEN  DE  PROPOSTA  D’ACORD  D’APROVACIÓ  INICIAL  DE  LES  BASES  ESPECÍFIQUES
D’ATORGAMENT DE SUBVENCIONS PER L’ORGANITZACIÓ D’ACTIVITATS CULTURALS.

Per l’alcalde, Sr. Jordi Jordan Farnós, es presenta i se sotmet a debat del Ple el següent assumpte:

«Identificació de l'expedient
Expedient: 2023-ALC-H0303-000001
Assumpte: Bases específiques d’atorgament de subvencions per l’organització d’activitats culturals.

Relació de fets 

Primer.  L'Ajuntament  de  Tortosa  convoca  anualment  la  concessió  de  subvencions,  en  règim  de
concurrència competitiva, per a l’organització d’activitats culturals, amb subjecció a les bases generals de
subvencions de l’Ajuntament de Tortosa, publicades al BOPT 206/2008, de 4 de setembre, i les bases
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específiques reguladores, publicades al BOPT CVE-2020-06733, de 30 de setembre.

Segon. L’objecte d’aquestes bases és regular la concessió de subvencions a entitats, particulars, i/o grups
de  particulars,  perquè  es  duguin  a  terme  activitats  culturals  que  complementin  i/o  supleixin  les  de
competència municipal.  La finalitat  dels ajuts és dinamitzar  l’activitat  cultural  de la  ciutat i  afavorir  la
cooperació entre el sector públic i privat. 

Tercer. Les bases específiques vigents contenen diferents articles, relatius a la forma de la justificació de
les activitats i la forma del pagament, que cal modificar.

Quart. La proposta de la nova redacció de les bases amb la inclusió dels diferents articles, fa que sigui
aconsellable la publicació íntegra del seu contingut en un sol anunci, amb la derogació, per tant, de les
bases vigents i l’aprovació d’unes de noves amb les adequacions necessàries.

Cinquè. De conformitat amb el que disposa l’article 8 de la Llei 38/2003, de 17 de novembre, general de
subvencions,  l’activitat  de  l’Ajuntament  de  Tortosa  per  a  la  gestió  d’aquestes  subvencions  s’exerceix
d’acord amb els principis de publicitat, transparència, concurrència, objectivitat, igualtat, no discriminació,
eficàcia i eficiència, i amb adequació a la legalitat pressupostària.

Sisè. Les convocatòries anuals determinaran la dotació econòmica corresponent i estaran subjectes al que
prevegin les bases específiques. 

Setè. Per al procediment d’aprovació, atesa la naturalesa reglamentària de les bases, la tramitació és la
prevista a la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local, a l’article 49:

L’aprovació de les ordenances locals s’ha d’ajustar al procediment següent:
a) Aprovació inicial pel ple.
b) Informació pública i audiència als interessats pel termini mínim de trenta dies per a la presentació de
reclamacions i suggeriments.
c) Resolució de totes les reclamacions i suggeriments presentades dins el termini i aprovació definitiva pel
ple.
En el cas que no s’hagi presentat cap reclamació o suggeriment, s’entén adoptat definitivament l’acord
fins llavors provisional. 

Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa de Cultura, reunida en sessió extraordinària i urgent
el 6 de juliol de 2023.

Per tot l'exposat, al Ple de la Corporació proposo l'adopció dels següents 

ACORDS:

Primer.  Derogar  les  bases  específiques  reguladores  per  a  la  concessió  de  subvencions,  en  règim  de
concurrència competitiva, per l’organització d’activitats culturals, publicades al BOPT CVE-2020-06733, de
30 de setembre. 

Segon. Aprovar inicialment les bases específiques que han de regir les convocatòries del procediment per a
la concessió de subvencions, en règim de concurrència competitiva, als particulars i entitats que organitzen
activitats culturals, amb el contingut següent:

«BASES  ESPECÍFIQUES  REGULADORES  PER  A  LA  CONCESSIÓ  DE  SUBVENCIONS,  EN  RÈGIM  DE
CONCURRÈNCIA COMPETITIVA, PER A LA REALITZACIÓ D'ACTIVITATS CULTURALS

1. Objecte i finalitat

L'objecte de les presents bases reguladores específiques és la regulació de la concessió de subvencions,
dins dels límits establerts en els pressupostos municipals, a entitats, particulars i/o grups de particulars,
que duguin a terme activitats i  projectes de promoció cultural,  en el  terme municipal de Tortosa, que
complementin i/o supleixin la competència municipal en aquesta matèria.

La finalitat dels ajuts és dinamitzar l’activitat cultural de la ciutat i afavorir la cooperació entre el sector
públic i privat.
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De conformitat  amb el  que  disposa  l’article  8  de  la  Llei  38/2003,  de  17  de  novembre,  general  de
subvencions,  l’activitat  de  l’Ajuntament  de  Tortosa  per  a  la  gestió  d’aquestes  subvencions  s’exerceix
d’acord amb els principis de publicitat, transparència, concurrència, objectivitat, igualtat, no discriminació,
eficàcia I eficiència, i amb adequació a la legalitat pressupostària.

2. Activitats subvencionables

Es consideren objecte de subvenció les activitats organitzades en aquestes matèries:
- Arts en viu (música, teatre, dansa i circ)
- Arts visuals
- Publicacions i edicions
- Conferències, seminaris
- Presentacions de llibres
- Cultura popular (representacions tradicionals, música i dansa)
-  Patrimoni  cultural  (recerca,  investigació,  conservació,  catalogació,  promoció  i  difusió  del  patrimoni
cultural local)

Queden excloses d’aquestes bases:
- Les activitats sense interès cultural
- Les sol·licituds que incloguin despeses de lloguer, manteniment o funcionament de locals
- Les activitats corresponents a altres àmbits municipals sobre els quals el Departament de Cultura no té
competència de gestió.

3. Període d’execució

Les  subvencions  concedides  a  l’empara  d’aquestes  bases,  s’hauran  de  destinar  a  finançar
projectes/activitats desenvolupats durant l'any natural de la concessió.

4. Requisits de les persones beneficiàries

Podran ser beneficiàries d’aquestes subvencions les persones físiques o jurídiques, i les agrupacions de
persones físiques o jurídiques sense personalitat jurídica, que hagin de realitzar l’activitat que fonamenta
el seu atorgament, sempre que no estiguin afectades per cap de les prohibicions contingudes a l’art. 13 de
la Llei 38/2003, de 17 de novembre, general de subvencions (en endavant LGS), i reuneixin les següents
condicions:

Amb caràcter general, no es pot gaudir de cap subvenció si la persona sol·licitant té pendent de pagament
qualsevol  deute,  en  període  executiu,  davant  l’Ajuntament  en  el  moment  d’efectuar  la  proposta  de
resolució de la sol·licitud.

No  poden  obtenir  la  condició  de  persones  beneficiàries  les  que  hagin  estat  objecte  de  sancions
administratives  o  de  sentències  condemnatòries  fermes,  per  haver  exercit  o  tolerat  pràctiques
considerades discriminatòries per raó de sexe o gènere, d'acord amb l'article 11 de la Llei 17/2015, del 21
de juliol, d'igualtat efectiva de dones i homes.

5. Termini, forma i lloc de presentació de les sol·licituds

5.1 El termini de presentació de les sol·licituds s'establirà a la convocatòria.

5.2  Les  subvencions  s'han  de  sol·licitar  electrònicament,  mitjançant  la  presentació  d’una  instància
genèrica  a  la  seu  electrònica  de  l'Ajuntament  de  Tortosa  (www.tortosa.cat),  adjuntant-hi  el  model
normalitzat Annex 1, degudament signat i en format PDF, que es pot trobar al mateix web. La sol·licitud
indicarà:

- El caràcter amb què s'actua, en nom propi o com a representant legal o voluntari
- Referència a l'activitat o programa que constitueix l’objecte de la subvenció i cost de l’actuació que es vol
executar
- Declaració de dades amb el següent contingut:
• Declaració responsable de no incórrer en cap de les circumstàncies establertes a l’article 13, apartats 2
i 3 de la Llei general de subvencions 38/2003, de 17 de novembre.
• Declaració responsable referida a les subvencions sol·licitades en qualsevol administració, amb indicació
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expressa de les concedides en relació amb l'activitat per a la qual se sol·licita la subvenció dins del mateix
exercici econòmic o, si no n'hi ha, acreditativa de no haver percebut ni haver sol·licitat cap subvenció, així
com el compromís del peticionari/ària de comunicar a l'Ajuntament l'obtenció d'altres subvencions o ajuts
per a la mateixa finalitat.
• Declaració de no haver estat mai objecte de sancions administratives ni sentències condemnatòries
fermes, per haver exercit o tolerat pràctiques considerades discriminatòries per raó de sexe o gènere.
• Declaració de disposar de les certificacions legalment establertes per acreditar que les persones que, en
execució de l’activitat subvencionada, tinguin contacte habitual amb menors, no han estat condemnades
per sentència ferma per algun delicte contra la llibertat i indemnitat sexual
• Declaració responsable conforme accepten el  contingut  de les bases particulars  i  dels  annexos de
referència.
• En el cas de les entitats, a més: les persones autoritzades per representar l'entitat, el nombre de socis
inscrits i les xarxes socials que fan servir.
• En el cas d'un grup de persones físiques, sense personalitat jurídica pròpia, a més:
identificació  de  totes  les  persones  que  formen  part  del  grup,  signatura  i  declaració  individual  de
compliment  dels  requeriments  per  a  ser  persones  beneficiàries,  de  forma  que  tots  els  membres  del
col·lectiu es facin responsables solidàriament del compliment de totes les obligacions que es derivin de
l'atorgament de la subvenció i designin un representant per a la realització de tots els tràmits necessaris
per a la seva sol·licitud i recepció. Adjuntar fotocòpia dels DNI de totes les persones signants. La persona
representant serà la perceptora directa de la subvenció i només aquesta s'obliga davant la corporació com
a mandatària del col·lectiu que representa.

A la sol·licitud s’ha d’acompanyar també l’Annex 2, que es pot trobar al mateix web, degudament signat i
en format  PDF,  que inclou el  projecte detallat  i  el  pressupost  total  desglossat de l'activitat  que es vol
realitzar i per a la qual se sol·licita la subvenció.

La  presentació  de la  sol·licitud  en  aquest  procediment  implica  autoritzar  a  l'Ajuntament  de Tortosa  a
verificar les dades consignades a la sol·licitud presentada, així com en la documentació que s'incorpori i a
sol·licitar la informació rellevant a l'administració autonòmica, i a Hisenda, per verificar qualsevol concepte
que es prengui en consideració per adjudicar les subvencions, sense prejudici de l'establert en la Llei de
Protecció de Dades.

En el supòsit que la documentació que consti en el Registre Municipal d'Entitats no estigui actualitzada, la
persona beneficiària serà requerida per tal que l'aporti.

6. Rectificació de defectes o omissions en la documentació

En  cas  que  la  documentació  presentada  sigui  incorrecta  o  incompleta,  es  requerirà  a  la  persona
beneficiària, per tal que en el termini de deu dies hàbils a partir del dia següent a la notificació, procedeixi
a la seva rectificació o a les esmenes necessàries, amb la indicació que si no ho fa així s’entendrà per
desistida la seva sol·licitud.

7. Procediment de concessió

El procediment de concessió de les subvencions regulades a les presents bases serà el de concurrència
competitiva, és a dir, el procediment mitjançant el qual es realitza una comparació entre les sol·licituds
presentades, amb la finalitat d’establir una prelació entre aquestes, d’acord amb els criteris de valoració
prèviament  fixats  en  les  bases,  per  adjudicar,  amb  el  límit  fixat  en  la  convocatòria  dins  del  crèdit
disponible, aquelles que hagin obtingut una puntuació major, a partir de la proposta formulada per la
comissió tècnica qualificadora, en aplicació dels esmentats criteris.

L’extracte de la convocatòria que regirà aquest procediment es publicarà, a través de la Base de Dades
Nacional de Subvencions, al Butlletí Oficial de la Província de Tarragona (BOPT).

8. Criteris objectius d’atorgament de la subvenció

8.1 Les subvencions s’atorgaran a aquelles sol·licituds que obtinguin millor valoració, un cop aplicats els
criteris objectius següents:

1) L’interès i la motivació dels programes, projectes i/o activitats (fins a 20 punts)
2) L’experiència reconeguda de l’entitat en la realització d’activitats culturals. En el cas de particulars, el
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seu currículum vitae i trajectòria (fins a 15 punts)
3)  La  presentació  de la  memòria  i  execució  de l’activitat  proposada,  fent-hi  constar  els  objectius  i  la
finalitat d’aquesta, pla de treball i fonts de finançament (fins a 15 punts)
4) Les activitats que impliquen la participació de col·lectius i entitats de la ciutat (fins a 10 punts)
5) Nombre de participants a qui va dirigida l’activitat. Es considerarà positiu que l‘activitat arribi al màxim
possible de persones o col·lectius. (fins a 10 punts)
6) Les activitats que beneficien directament o indirectament els/les artistes locals (fins a 15 punts)
7) Les activitats que amplien i diversifiquen l’oferta cultural de la ciutat (fins a 15 punts)

8.2.  Quedarà  a  càrrec  de  la  beneficiària  l’aportació  de  la  resta  del  cost,  bé  directament  o  per
cofinançament de tercers (ens públics o privats).

8.3. Es podran desestimar les sol·licituds que, vista la valoració de la comissió tècnica qualificadora i la
documentació presentada, es consideri que el seu grau de viabilitat econòmica no queda acreditat, o que
el contingut del programa o memòria presentat es considerin no prioritàries per a ser subvencionades.

9. Import individualitzat de les subvencions

L’import  a  concedir  a  cadascun  dels  projectes/activitats  subvencionades  es  determinarà  de  forma
proporcional entre les sol·licituds, en relació als punts assignats. La subvenció atorgada serà a import cert. 

El cost de l’actuació ve determinat pel pressupost aportat en la sol·licitud.

La subvenció no podrà excedir el 100% del cost de l'activitat a què s'apliqui. I, en cap cas, el total del cost
de l’acció subvencionada no podrà superar el total de les subvencions atorgades, adequant-se per tant
l’import a la limitació establerta.

10. Òrgans competents per a la instrucció i concessió de les subvencions. Valoració de les sol·licituds de
subvenció.

10.1 L’òrgan responsable de la instrucció del procediment per a l'atorgament de les subvencions previstes
en aquestes bases serà el Departament de Cultura. La proposta de resolució del procediment s’elaborarà
d'acord  amb l'informe emès per  la  comissió  tècnica  qualificadora,  un  cop  estudiades i  valorades  les
sol·licituds presentades, d'acord amb els criteris de valoració indicats al punt 8 d’aquestes bases.

10.2 La comissió tècnica qualificadora estarà formada per les persones que es detallen, o les persones en
qui deleguin:

- El/la cap de l’Àrea de Serveis a les persones, que la presidirà
- El/la cap del Departament de Cultura
-  Un  funcionari/a  de  l’Ajuntament,  adscrit  al  Departament  de  Cultura,  que  actuarà  a  la  vegada  de
secretari/a

10.3 Per formular la proposta, la comissió podrà sol·licitar els informes tècnics que estimi adients.

11. Termini de resolució i de notificació

S’examinaran conjuntament,  en  un sol  procediment  totes  les  sol·licituds  presentades dins  del  termini
establert, i es resoldrà en un únic acte administratiu.

El termini per a l’atorgament de les subvencions serà, com a màxim, quatre mesos a comptar des de la
data de tancament del període de presentació de sol·licituds.

Un cop acordada la concessió de les subvencions, aquestes seran notificades als interessats, per mitjans
electrònics, en un termini màxim de 10 dies des de la data d’aprovació de la resolució, d’acord amb allò
previst a l’article 40, 41 i 43 de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, de procediment administratiu comú de les
administracions públiques.

La manca de resolució dins el termini indicat tindrà efectes desestimatoris.

12. Concessió i acceptació de la subvenció
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12.1 La concessió de les subvencions correspon a l’alcalde, mitjançant resolució expressa.

12.2 Les persones beneficiàries, una vegada se’ls hagi comunicat l’acord de concessió, hauran d’acceptar
sense reserves la subvenció, així com les condicions imposades en la concessió. Aquesta acceptació haurà
de fer-se de forma expressa, mitjançant la presentació d’una instància genèrica a la seu electrònica de
l'Ajuntament de Tortosa (www.tortosa.cat), adjuntant-hi el model normalitzat Annex 3, degudament signat i
en format PDF, que es pot trobar al mateix web.
No s'admet la possibilitat de reformular les sol·licituds, de conformitat amb l'article 27 de la LGS.

13. Obligacions de les persones beneficiàries 

13.1 Són obligacions de les beneficiàries d’aquestes subvencions, a més de les especificades a l’article 14
LGS, les que tot seguit s’indiquen. El  seu incompliment originarà les responsabilitats que en cada cas
corresponguin i la incoació de l’expedient de reintegrament de la subvenció.

- Les persones perceptores de subvencions concedides per l’Ajuntament de Tortosa s’obliguen a executar
les activitats subvencionades de conformitat amb els principis de bona administració, bona fe i presumpció
de legalitat, així com a la seva justificació d’acord amb l’establert a les presents bases.

-  Les  persones  beneficiàries  hauran  d’estar  al  corrent  de  les  seves  obligacions  tributàries  i  amb  la
Seguretat Social.

- Les persones beneficiàries d’una subvenció estan obligats a sotmetre’s a les actuacions de comprovació i
de control financer que realitzi la Intervenció General de l’Ajuntament, i a aportar tota la informació que els
sigui requerida, en l’exercici de les actuacions anteriors i en relació a la subvenció concedida.

- El pressupost total presentat amb la sol·licitud és vinculant, en cas de resultar persona beneficiària.
La despesa mínima, realitzada i justificada, de l'activitat objecte de l'ajut, exigible per poder considerar
acomplerts l'objecte i  la finalitat  de l'ajut,  és del 50% del  cost  de l'activitat.  L'incompliment d'aquesta
despesa mínima comporta la revocació total de l'ajut atorgat. 

Si es compleix la despesa mínima, però el cost final efectiu de l'activitat és inferior al cost inicialment
pressupostat, s'ha de reduir, en la mateixa proporció, la quantia de l'ajut. Si la desviació pressupostària
entre el cost inicialment pressupostat i el cost final justificat de l'activitat objecte de l'ajut no excedeix el
20%, no comporta la reducció de la quantia de l'ajut.  Només es pot aplicar aquest  percentatge si  es
garanteix que s'han acomplert l'objecte i la finalitat de l'ajut.

- Les persones beneficiàries hauran de comunicar a l’òrgan concedent l’obtenció d’altres subvencions,
ajuts o recursos que financin les activitats subvencionades.

-  Les persones beneficiàries hauran d’acceptar de manera expressa la subvenció que pertoqui.

- Les persones beneficiàries hauran de donar publicitat per mitjans electrònics de les subvencions i ajudes
percebudes, així com de la resta d'obligacions de publicitat, en base al que estableix la Llei 19/2013, de 9
de desembre, de transparència, accés a la informació pública i bon govern. (Només per a beneficiaris amb
ajudes i subvencions públiques anuals superiors a 100.000 €, o quan com a mínim representin el 40% del
total dels seus ingressos anuals, sempre que aquests ajuts siguin com a mínim de 5.000 €).

13.2. Els documents de qualsevol mena justificatius de l’aplicació dels fons rebuts s’hauran de conservar
per un període no inferior als 6 anys, comptadors des de la finalització del termini de presentació de les
justificacions.

14. Despeses subvencionables

Es considera despesa subvencionable la que de manera inequívoca respongui a la naturalesa de l'activitat
objecte  de  l'ajut,  resulti  estrictament  necessària,  i  es  faci  en  el  termini  recollit  a  l'article  3  i  en  les
condicions que determinin les presents bases i la convocatòria. En cap cas, el cost dels béns o serveis
objecte de l'ajut no pot superar el seu valor de mercat.

Es considera despesa subvencionable l'IVA, en la part que la persona beneficiària no el pugui recuperar o
compensar.
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15. Forma de pagament 

Es pagarà anticipadament el  80 % de la subvenció concedida. Aquests pagaments es tramitaran una
vegada resolta la proposta de concessió de subvencions, per part de l’alcaldia, i un cop signat el document
d'acceptació.

El darrer pagament s'ha de realitzar un cop presentada la documentació justificativa i es comprovi que
aquesta compleix amb tots els requisits establerts i  amb el  compliment, si  s'escau, de les obligacions
recollides a la Llei de transparència.

Tots els  pagaments es realitzen per  transferència bancària  al  compte bancari  del  qual  sigui  titular  la
persona beneficiària, i que així consti en les bases de dades municipals.

16. Termini i forma de justificació 

16.1. Les subvencions atorgades hauran de justificar-se, com a màxim, abans del primer dia hàbil del mes
de febrer de l'exercici següent de la data de concessió.

La justificació ha de ser pel cost total de l’activitat/s subvencionada/es, d’acord amb el pressupost inicial
lliurat  amb la  sol·licitud,  i  es  presentarà  electrònicament,  mitjançant  una instància  genèrica  a  la  seu
electrònica  de  l'Ajuntament  de  Tortosa  (www.tortosa.cat),  adjuntant-hi  el  model  normalitzat  Annex  4,
degudament signat i en format PDF, que es pot trobar al mateix web, que comprèn: 

a) Memòria d’actuació justificativa del compliment de les condicions imposades al concedir la subvenció,
indicant les activitats realitzades i els resultats obtinguts; 
b) Memòria econòmica justificativa del compliment del cost de les activitats realitzades, que contindrà:
-  Relació classificada de les despeses de l’activitat  subvencionada, amb identificació del creditor i  del
document, el seu import, data d’emissió i data de pagament.
-  Les factures  o documents  de valor  probatori  equivalent  en el  tràfic jurídic mercantil  o  amb eficàcia
administrativa incorporats en la relació a la qual es fa referència en el paràgraf anterior i la documentació
acreditativa del  seu pagament,  el  qual  s’acreditarà preferentment  per  transferència bancària  i  només
excepcionalment per altre mitjà de prova fefaent en Dret que deixi constància del cobrament de la factura
pel proveïdor.
-  Relació detallada d’altres ingressos o subvencions que hagin finançat l’activitat  subvencionada, amb
indicació de l’import i la seva procedència (Annex 5).
- També s’hi haurà d’adjuntar un exemplar de tota la producció gràfica o audiovisual, en el cas que s’hagi
produït. 
-  Només per  subvencions d'import  superior a 10.000 €.  Informació relativa a les retribucions de llurs
òrgans de direcció o administració, a fi i efecte que es puguin fer públiques, d’acord amb el que estableix
l’article 15.2 de la Llei 19/2014, de 29 de desembre, de transparència, accés a la informació pública i bon
govern.

17. Deficiències en la justificació 

17.1.  En  el  cas  que  els  documents  presentats  com a  justificació  fossin  incorrectes  o  incomplets,  es
comunicarà a la persona o entitat beneficiària la necessitat d’esmenar les anomalies detectades en un
termini  màxim  improrrogable  de  deu  dies  hàbils,  a  comptar  de  l’endemà  que  sigui  notificat,  amb
l’advertiment  que  de  no  fer-ho  es  procedirà  a  la  revocació  o  a  la  reducció  de  la  subvenció  segons
correspongui,  amb  la  conseqüent  obligació  de  reintegrament  en  cas  que  s’hagués  avançat  el  seu
pagament.

17.2. Si un cop finalitzat el termini de presentació de la documentació justificativa aquesta no s’hagués
presentat, es procedirà a requerir a la persona o entitat beneficiària, per tal que la presenti en un termini
màxim  improrrogable  de  quinze  dies  hàbils,  a  comptar  des  de  l’endemà  que  sigui  notificat,  amb
l’advertiment  que,  de  no fer-ho,  es procedirà  a  revocar  la  subvenció  amb la  conseqüent  obligació  de
reintegrament, en cas que s’hagués avançat el seu pagament.

18. Mesures de garantia  

Les  persones  beneficiàries  quedaran  exonerades  de  la  presentació  de garanties  del  pagament  de la
subvenció, en atenció a la seva naturalesa, així com a la de les persones beneficiàries.
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19. Circumstàncies que poden donar lloc a la modificació de la resolució  

Amb posterioritat  a  l’acord de concessió  i  abans de la  finalització  del  termini  d’execució de l’activitat
subvencionada, es podrà modificar, d’ofici o prèvia sol·licitud del/de la beneficiari/ària, l’import, l’activitat,
el termini d’execució, el de justificació i altres obligacions, quan no es perjudiquin els interessos de tercers
i es doni algun dels supòsits següents:
a) Quan es produeixi una alteració en les condicions que van determinar la concessió de la subvenció.
b)  Quan  el/la  beneficiari/ària  hagi  obtingut  per  a  la  mateixa  actuació  altres  subvencions,  ajuts  o
aportacions de qualsevol origen, públic o privat, que sumats als de l’Ajuntament superin el cost total del
projecte o de l’activitat subvencionada.
c) Quan el/la beneficiari/ària no hagi justificat adequadament la totalitat de l’import exigit a les presents
bases.

20. Compatibilitat amb d’altres subvencions

La subvenció atorgada serà compatible amb qualsevol altra concedida per altres administracions o ens
públics o privats.
Tanmateix, l’import total de les subvencions rebudes per la mateixa finalitat no podrà superar el cost total
del projecte/activitat a desenvolupar.
Les persones beneficiàries hauran de comunicar la petició i/o obtenció de qualsevol subvenció pública
concurrent que no s’hagi declarat amb la sol·licitud.

21. Publicitat de les subvencions concedides

Les subvencions atorgades a l’empara d’aquestes bases seran objecte de publicitat, amb indicació de la
convocatòria,  l’aplicació  pressupostària,  el/la  beneficiari/ària,  la  quantitat  concedida,  la  finalitat  de  la
subvenció,  els  diferents  projectes  o  programes  subvencionats  i  els  participants  en  cada  projecte  o
programa subvencionat, conforme es vagin publicant al Sistema Nacional de Publicitat de Subvencions, a
través de la seva tramesa a la Base de Dades Nacional de Subvencions.

22. Mesures de difusió del finançament públic

Les persones beneficiàries de les subvencions hauran de fer constar a tota la difusió de les activitats la
col·laboració de l’Ajuntament de Tortosa. A la producció gràfica (opuscles, fullets publicitaris o informatius)
i audiovisuals el logotip i la col·laboració de l’Ajuntament de Tortosa, d’acord amb les normes gràfiques per
ell  establertes.  Per  la  difusió  a  les  xarxes  socials  les  activitats  s’etiquetaran  amb  els  hashtags
corresponents a l’Ajuntament de Tortosa i al Departament de Cultura.

23. Causes de reintegrament   

Són causes de reintegrament de les subvencions concedides, les següents:

23.1. Quan a conseqüència de l’anul·lació,  revocació o de la revisió de la subvenció, l’import definitiu
d’aquesta sigui inferior a l’import pagat, la persona perceptora estarà obligada a reintegrar l’excés

23.2. Així mateix, també estarà obligat a reintegrar, la persona beneficiària que hagi percebut la subvenció
falsejant les condicions exigides, o amagant aquelles que haguessin impedit la seva concessió

23.3. Per incompliment total o parcial de l’objectiu de l’activitat o del projecte

23.4. Per incompliment de l’obligació de justificar en els terminis establerts

23.5. Per resistència o obstrucció a les actuacions de comprovació i de control financer

23.6. La declaració de nul·litat de l'acord de concessió, en els supòsits establerts a l'article 36 de la Llei
general de subvencions

23.7. En els altres supòsits previstos en la normativa de la Llei general de subvencions.
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Procedirà el reintegrament per part de les persones beneficiàries de la totalitat o part de les quantitats
percebudes, i l’exigència de l’interès de demora des del moment del pagament de la subvenció fins a la
data en què s’acordi la procedència del reintegrament.

24. Obligats al reintegrament   

24.1. Respondran solidàriament els membres de les persones i entitats que gaudeixin de la condició de
persones beneficiàries.

24.2. Seran responsables subsidiàries de l’obligació de reintegrar les persones administradores de les
persones jurídiques, que no realitzin els actes de la seva competència necessaris per al compliment de les
obligacions,  adoptessin acords que fessin possibles els  incompliments,  o  consentissin el  de qui  d’ells
depenguin.  Així  mateix,  seran responsables en tot  cas,  les  persones administradores  de les persones
jurídiques que hagin cessat en les seves activitats.

25. Infraccions i sancions 

En  matèria  d’infraccions  i  sancions  s’aplicarà  el  que  es  disposa  en  el  Títol  IV  de  la  Llei  general  de
subvencions, i en el Títol IV del Reglament de la LGS.

26. Altres disposicions 

Les subvencions tenen caràcter voluntari, no generaran en cap cas dret respecte a peticions posteriors, i
no són invocables com a precedent.

L'Ajuntament queda exempt de qualsevol responsabilitat civil, mercantil, laboral o de qualsevol altra mena
derivada  de  les  actuacions  a  què  restin  obligades  les  persones  o  les  entitats  destinatàries  de  les
subvencions atorgades.

27. Règim jurídic supletori

En  tot  el  que no preveuen expressament aquestes  bases,  són d’aplicació  la  Llei  38/2003,  de 17 de
novembre, general de subvencions; el Reial Decret 887/2006, de 21 de juliol pel qual s’aprova el seu
Reglament  de  desenvolupament;  les  Bases  Generals  de  Subvencions  aprovades  per  l'Ajuntament,
publicades al BOP de Tarragona núm. 206 de 4.9.2008, i la resta de disposicions legals i reglamentàries
vigents  que  regulen  l'activitat  de  les  administracions  públiques;  la  Llei  39/2015,  d’1  d’octubre,  de
procediment  administratiu  comú de les  administracions públiques;  la  Llei  40/2015,  d’1 d’octubre,  de
règim jurídic del sector públic, i demès legislació concordant.»

Tercer. Sotmetre les bases a informació pública per un termini de trenta dies, transcorregut el qual sense
haver-se rebut reclamacions, l’acord inicial esdevindrà definitiu i es publicarà el text íntegre en el Butlletí
Oficial de la Província i en el tauler d'anuncis del web de l'Ajuntament.»

*-*-*

Intervenció del Sr. Alcalde

«I  passem  al  tercer  punt,  que  és  el  dictamen  de  proposta  d'acord  d'aprovació  inicial  de  les  bases
específiques d'atorgament de subvencions per a l'organització d'activitats culturals.  I  en este cas té la
paraula la regidora de Cultura, Mar Lleixà.”

Intervenció de la Sra. Lleixà

“Bé, molt bon dia. Gràcies, alcalde. Bon dia a tothom, alcaldes, regidores, regidors, persones assistents i
també aquests que ens estan seguint des de casa. Aquí i ara, el que farem i este tercer punt de l'ordre del
dia fa referència al dictamen de la proposta de l'acord inicial de les bases específiques d'atorgament de
subvencions per  a l'organització d'activitats culturals.  Com bé saben,  l'Ajuntament  de Tortosa convoca
anualment la concessió de subvencions en règim de concurrència competitiva per  organitzar  activitats
culturals i  dinamitzar l'activitat cultural de la ciutat afavorint la cooperació pública i privada. Les bases
reguladores específiques vigents fins ara són les publicades al BOP 2020/06733 del 30 de setembre.
Aquestes  bases  contenen articles  referents  a  la  justificació  i  forma de pagament  que calia  modificar
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segons  recomanacions  dels  propis tècnics  municipals  dels  departaments  d'assessoria  jurídica  i  de
fiscalització,  per  evitar  els  problemes actuals  a  la  justificació  i  que comporten,  de  vegades,  haver  de
retornar quan no es pot justificar part de l'import atorgat i que fins ara era cobrat al mateix moment de
l'atorgament perquè es pagava el cent per cent. A més a més, amb interessos, un aspecte que és freqüent,
ja que es presenta un pressupost que de vegades no és prou ajustat i o hi ha algunes desviacions. Avui el
que proposem és que aquest pagament sigui, o es faci un pagament anticipat del 80 %, aquesta és la
principal  novetat  d'aquestes  bases,  de  la  subvenció  concedida  i  posposar  el  20% restant  que queda
pendent al moment de la justificació. Aquests aspectes van ser ja portats a la Comissió d'Informativa de
Cultura duta a terme el passat 6 de juliol amb un dictamen favorable.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Molt bé. Té la paraula el senyor Arnau.”

Intervenció del Sr. Arnau

“Gràcies, senyor alcalde. Bé, hi votarem a favor. Entenem la urgència de la publicació de les bases, però
creiem que cal repensar el model de subvencions en matèria cultural, però també amb relació a les que
reben les entitats de la ciutat. Entenem que les subvencions no poden ser tan sols una via per tal de donar
suport  al  finançament  de  les  entitats,  sinó  que  també  han  de  tindre  un  objectiu  de  promocionar
determinats valors socials. Entenem, per tant, que cal aprofundir en la definició dels criteris de valoració a
partir de les subvencions de 2024 per tal d'incidir en determinats aspectes com la igualtat, l'equació social
o la participació ciutadana, entre d'altres. Gràcies.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Té la paraula el senyor Ologaray.”

Intervenció del Sr. Ologaray

“Alcalde, regidores,  regidors.  El  passat  dijous 6 de juliol,  el  nou Govern va convocar en poques hores
d'antelació una comissió informativa de Cultura extraordinària i urgent per tal de dictaminar unes noves
bases d'aquestes subvencions culturals que va crear l'alcaldessa Meritxell Roigé. Vam preguntar el motiu
de la urgència i ens van explicar que tenien moltíssima pressa perquè volien convocar un ple extraordinari i
urgent per aprovar-les. Era 6 de juliol. Era un assumpte molt urgent i ens van deixar l'oposició molt poques
hores per analitzar la documentació. Però, en canvi, el ple no ha arribat fins 25 dies després. I això que
hem assistit fins a tres plens extraordinaris entremig i més que s'haguessin pogut convocar. La veritat és,
però, que per al nou govern aprovar aquestes subvencions no era tan prioritari com ens van anunciar a la
comissió. No compartim, tal com vam avançar a la comissió el 6 de juliol i tal com vam reiterar la comissió
el 12 de juliol,  un cop ja  havien pogut  estudiar a fons la documentació,  que es redueixi  i  es limiti  la
quantitat econòmica que s'avança a les entitats. El Govern volia limitar-ho al 50 %, però davant l'apreciació
que es va fer des de l'oposició van accedir a arribar fins al 80 %.

De fet, aquest canvi és l'única diferència substancial respecte a les bases que havia aprovat el nostre
Govern en el  passat  mandat.  I  amb aquest  canvi  el  que fan és castigar aquelles entitats que ho fan
correctament i que ho justifiquen tal i com toca. Des de Junts per Tortosa considerem que no és suficient i
entenem que hi pot haver associacions culturals per a les quals aquest 20 % que hauran d'avançar amb
fons propis pugui suposar un problema i limiti la capacitat d'execució de l'organització d'activitats culturals
a la nostra ciutat. Lamentem l'actitud del nou Govern que legisla des dels despatxos, lluny de la gent i
sense la proximitat i la complicitat amb entitats i associacions que qüestions com aquesta requereixen. És
per això que el nostre grup ens hi abstindrem. Gràcies.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyor Ologaray. Té la paraula la senyora Lleixà.”

Intervenció de la Sra. Lleixà

“Gràcies. Bé, com ha comentat el senyor Ologaray, sí, i també ho he dit, va ser una convocatòria urgent. El
motiu era per no retardar, perquè tot i portar avui a aquest ple extraordinari i vist tots els tràmits que són,
tots  els  que estem aquí  en som perfectament  conscients,  tot  i  fer-ho  així,  aquesta  convocatòria  serà
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possible i que es puguin presentar els projectes al  mes d'octubre. Per tant, consideràvem que sent la
convocatòria  del  vigent  any,  de  l'any  23,  ja  anàvem tard.  Per  això  es  va  portar  i  així  es  va  explicar.
Evidentment,  i  a  proposta  del  senyor  Sergi  Arnau,  que va  fer  aquesta  apreciació  que vam considerar
adequada, com també el d'augmentar i poder fer en el moment de l'atorgament de la subvenció un import
del pagament del 80 % i, per tant, així ho vam fer. I en les pròpies entitats, en les quals la majoria d'elles ja
m'he pogut reunir, això ho veuen d'una forma molt favorable. Per què? Perquè ara mateix el que està
passant és que en el moment de la justificació, quan evidentment es presenta un pressupost, algunes de
les activitats no poden ser dutes a terme, això comporta que s'hagi de retornar diners amb els interessos
conseqüents. I este és el principal motiu que, com ja també he explicat i també vaig explicar a la Comissió
Informativa, va ser fins i tot com un suggeriment dels propis tècnics als que també vull agrair la feina feta.
No és l'única novetat d'aquestes bases. El que passa és que no m'he volgut estendre. I les hi puc explicar
perfectament, i entre elles també hi ha una clàusula i un apartat que fa referència al fet que totes les
entitats vetllin per la igualtat entre les persones i la no discriminació, per ficar un exemple. Però crec que
he volgut només destacar este punt perquè considerava que era el més adequat. Gràcies.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Molt bé. Per tant, entenc que s'aprova.»

*-*-*

Sotmès l’assumpte a votació ordinària, el Ple de l’Ajuntament acorda aprovar la proposta amb onze vots a
favor, que suposa la majoria absoluta del nombre legal dels membres de la corporació, corresponents als
membres de la corporació dels grups municipals de MT–PSC–CP (7), ERC–AM (3) i CUP–AMUNT (1); i deu
abstencions corresponents als membres de la corporació del grup municipal de JUNTS (10).

ATENCIÓ A LES PERSONES I ACCIÓ CÍVICA I COMUNITÀRIA

04. DICTAMEN DE PROPOSTA DE L’ACORD DE L'APROVACIÓ DE LES NOVES BASES QUE HAN DE REGIR LA
CONCESSIÓ DELS PREMIS AL FOMENT DEL CONEIXEMENT.

Per l’alcalde, Sr. Jordi Jordan Farnós, es presenta i se sotmet a debat del Ple el següent assumpte:

«Relació de fets

Atès que l’Ajuntament de Tortosa vol fomentar la creació de coneixement i l'enriquiment cultural a la ciutat.

Vist que és, per tant, voluntat de l’Ajuntament de Tortosa concedir 2 premis per a joves que contribueixin al
foment del coneixement  de Tortosa. Un premi de 1.000 euros nets per al millor expedient acadèmic de
Batxillerat i un altre també  de 1.000 euros nets per al millor expedient acadèmic de Cicles Formatius de
Grau Superior. La quantitat bruta de cada premi és de 1.234,568€, als que se li aplicarà la retenció fiscal
corresponent del 19%, resultant la quantitat neta de 1.000,00€.

Atès  que aquesta  actuació  pretén  esdevenir  una eina  per  contribuir  a  la  creació  de coneixement  i  a
incrementar  el  bagatge  cultural  dels  joves tortosins  en particular,  i  del  municipi  en  general,  així  com
repercutir positivament en el seu desenvolupament cultural i social.

Atès que la forma d'articular aquesta actuació pot dependre de diverses unitats gestores de l'Ajuntament
(Cultura, Joventut,  Ensenyament…) S'escollí  que fora Ensenyament atès que els criteris objectius per a
l’atorgament del premi es determinaran en funció de l’expedient acadèmic dels beneficiaris.

Vist que per poder fer front a la despesa que generarà la concessió d’aquests premis en 2023 existeix al
pressupost municipal, capítol IV, l’aplicació ENS 32600 48100 amb la consignació suficient i amb el nom
“Premis al foment del coneixement”. S’ha realitzat RC provisional amb núm. 920230000789.

Vist que es van elaborar unes bases per regular la concessió d'aquests premis, atenent a les condicions
establertes en l'art. 17 de la Llei 38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions, que  van ser
aprovades pel Ple en sessió ordinària de data 5 d’octubre de 2020, i publicades al BOPT de data 16 de
desembre de 2020.

Atès que aquestes bases requereixen una modificació per corregir aquelles deficiències que han provocat
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informes  de  la  Intervenció  municipal  amb  notes  d’objecció  i  que  siguin  correctes  amb  la  normativa
establerta.

S’elaboren ara, per tant, unes noves base de les quals en demano la seva fiscalització i que posteriorment
s'elevaran al Ple per a, si ho considera, procedir a la seva aprovació i publicació oficial. Aquestes bases
s'han  de regir  pel  procediment  de  concessió  de  subvencions  establert  en  la  LGS,  i  pels  principis  de
publicitat, transparència, concurrència i objectivitat, tal com determina l’article 8 de la LGS. Per tant, el
procediment  de  concessió  de  premis  ha  de  comprendre  l'aprovació  de  les  bases  reguladores  i  la
convocatòria, la instrucció de l'expedient i la seva justificació. Compleixen amb una estructura bàsica de
bases reguladores per a la concessió de premis/subvenció que inclouen necessàriament i com a mínim els
següents aspectes:

• Objecte

•  Participants

•  Procediment de concessió

•  Jurat

•  Criteris de valoració

•  Quantitat del premi

•  Ordenació, instrucció i resolució del procediment

•  Entrega del premi

•  Obligacions dels participants.

Atès que d'igual forma, i sempre que s'hagi fet efectiva l'aprovació de les bases, es procedirà a aprovar la 
convocatòria.

Vista la proposta de la regidora d’Ensenyament i Universitats de data 25 de maig de 2023.

Vist  l’informe del cap d’Ensenyament i Universitats de l’Ajuntament de Tortosa de data 26 de maig de
2023.

Vist que les bases no estan sotmeses a fiscalització prèvia per part de la Intervenció Municipal.

Vist que l'Ajuntament vol premiar l'esforç d'aquells joves de la ciutat que millor rendiment acadèmic han
obtingut, atès que contribueixen al foment del coneixement i a l'enriquiment cultural de la ciutat.

Atès que la proposta ha estat dictaminada favorablement per part de la  de la Comissió de l’Àrea d’Atenció
a les Persones i Acció Cívica i Comunitària en sessió  de data  20 de juliol  de 2023.  

Fonaments de dret

• Llei 7/1985 de 2 d’abril reguladora de bases de règim local.
• Reial Decret Legislatiu 2/2004 pel qual s’aprova el text refós de la Llei Reguladora d’Hisendes lo -

cals.
• Llei 38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions.
• Bases d'execució del pressupost

Al Ple d'aquest Ajuntament proposo l'adopció del següent ACORD: 

Primer.-  Aprovar  les  bases  que  han  de  regir  la  concessió  dels  premis  al  foment  del  coneixement,  el
contingut del qual s’annexa a continuació

Segon .-Publicar les bases al BOPT.»

*-*-*

-  Pàg. 23 / 39 -           JACE / erc



Intervenció del Sr. Alcalde

“Passem al següent punt de l'ordre del dia. En este cas, atenció a les persones i acció cívica i comunitària.
El punt 4, dictamen de proposta d'acord de l'aprovació de les noves bases que han de regir la concessió
dels Premis al Foment del Coneixement. Té la paraula el regidor d'Educació, Víctor Grau.”

Intervenció del Sr. Grau

“Bé, gràcies, senyor alcalde. Molt bon dia, regidors i regidores de la Corporació. L'ajuntament, un any més,
vol seguir premiant l'esforç d'aquelles i aquells joves de la ciutat que contribueixen any rere any al foment
del coneixement i l'enriquiment cultural de Tortosa. Per seguir fent-ho possible, d'acord amb els informes
de  la  intervenció  municipal  i  també  la  normativa  establerta,  cal  adaptar  i  realitzar  les  modificacions
oportunes de les bases reguladores de la concessió dels premis. En aquest sentit, s'ha concretat i ampliat
específicament  la  base  reguladora  primera,  l'objecte;  també la  segona,  els  requisits  i  beneficiaris;  la
tercera,  procediment,  sol·licituds i  termini  de presentació;  la quarta, el  criteri  d'objectius  d'atorgament;
també  la  documentació  a  presentar;  la  dotació  i  la  forma de  pagament;  l'òrgan  competent  per  a  la
instrucció del procediment; l'òrgan competent per a la resolució del procediment; també la composició de
la Comissió Qualificadora; la resolució i publicitat; els recursos; l'acte de lliurament; la competitivitat; el
pagament d’anticipats i garantia; l'acceptació de les bases; la setzena base, també, la interpretació de les
bases;  la  dissetena  la  vigència  de  les  bases  i  l'última,  la  divuitena,  el  dret  supletori.  Avui,  per  tant,
proposem l'adopció d'aquest acord, aprovar les bases que han de regir la concessió dels premis i també
publicar les bases al Butlletí Oficial de la província de Tarragona.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyor Grau. Té la paraula el senyor Arnau.”

Intervenció del Sr. Arnau

“Des de la CUP entenem que l'objectiu de les administracions públiques ha de ser garantir una educació
pública de qualitat. No pot ser que l'Ajuntament destini 2.470 euros a premiar a tan sols dos estudiants,
perdó, quan tenim grans dèficits a nivell educatiu a resoldre i un pressupost ínfim per a fer-ho, sense estar
en contra del reconeixement públic als dos estudiants, creiem que el premi pot ser simbòlic o d'unes altres
característiques i és per això que ens abstindrem en este punt.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyor Arnau, té la paraula la senyora Roigé.”

Intervenció de la Sra. Roigé

“Gràcies, senyor alcalde, regidors i regidores. Votarem a favor d'este punt perquè són les bases que vam
dissenyar i aprovar este govern, uns premis que vam crear sent jo alcaldessa, exactament el 2008, per tal
de premiar el talent i per posar en valor la feina feta pels alumnes de batxillerat i de formació professional
que accedeixen a la universitat. I dic que són les mateixes perquè si mirem la base dotze posa textualment
“el lliurament dels premis es durà a terme en un acte públic que serà presidit per l'alcaldessa”. Per tant, ja
ho esmenaran. En tot cas, són les bases que vam crear nosaltres, que compartim absolutament i, per tant,
el nostre vot serà a favor.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyora Roigé. Té la paraula el senyor Grau.”

Intervenció del Sr. Grau

“Bé, agraeixo molt el to del company i regidor de la CUP. Nosaltres el que farem és valorar les aportacions
que ha fet i estudiar la possible via de poder ampliar o d'alguna manera reforçar l'objectiu del premi en si, i
fins i tot fer-lo més obert als estudiants de Tortosa. I amb relació a l'aportació de la cap de l'oposició, la
senyora Roigé, gràcies per l'esment tècnic que fa de les aportacions i en tot cas no faré cap valoració més
sobre la seva aportació.”
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Intervenció del Sr. Alcalde

“Molt bé, senyor Grau. Entenc, per tant, que s'aprova.”

*-*-*

Sotmès l’assumpte a votació ordinària, el Ple de l’Ajuntament acorda aprovar la proposta amb vint vots a
favor, que suposa la majoria absoluta del nombre legal dels membres de la corporació, corresponents als
membres de la corporació dels grups municipals de JUNTS (10),  MT–PSC–CP (7) i  ERC–AM (3);  i  una
abstenció corresponent al membre de la corporació del grup municipal de CUP–AMUNT (1).

05. DICTAMEN DE PROPOSTA DE L’ACORD QUE HA DE POSSIBILITAR LA CONTINUÏTAT DEL PLA EDUCATIU
D’ENTORN DE TORTOSA MITJANÇANT LA SIGNATURA D’UN NOU CONVENI.

Per l’alcalde, Sr. Jordi Jordan Farnós, es presenta i se sotmet a debat del Ple el següent assumpte:

«Relació de fets

Atès que l'any 2019, l'Ajuntament de Tortosa i el Departament d’Educació van subscriure un conveni de
col·laboració en matèria de llengua, interculturalitat i cohesió social, mitjançant el Pla Educatiu d'Entorn.

Segons la clàusula primera d'aquest conveni el seu objecte és establir els termes de la col·laboració entre
l'administració de la  Generalitat  de Catalunya mitjançant  el  Departament d'Educació i  l'Ajuntament de
Tortosa per contribuir, a través del Pla Educatiu d'Entorn, al foment de la llengua catalana i a la millora de
l'èxit educatiu per tot l'alumnat en totes les dimensions: personal, acadèmica, social i laboral. Així mateix es
vol afavorir la convivència, la cohesió social i la creació i/o el manteniment d'una xarxa educativa que doni
una resposta global, integral i més eficaç als reptes educatius.

Vist  que el  Pla Educatiu d’Entorn s’ha aplicat satisfactòriament,  en els darrers  cursos escolars,  a les
escoles i instituts de la ciutat de Tortosa. 

Vist que el conveni subscrit finalitza el 31 d’agost de 2023.

Atès que per garantir la continuïtat d’aquesta col·laboració, s’ha aprovat l’Acord de Govern GOV/91/2023,
de 18 d’abril, pel qual s’estableixen les condicions mínimes  per formalitzar els convenis que concretin els
termes de la col·laboració i el finançament dels Plans Educatius d’Entorn.

Atès que per tal de formalitzar la continuïtat dels Plans Educatius d’Entorn, i tal i com estableix l’Acord de
Govern GOV/91/2023, de 18 d’abril abans anomenat, hem de trametre, abans del 31 de juliol i per EACAT,
un acord del Ple municipal en el que es manifesti la voluntat de seguir desenvolupant aquesta proposta
educativa.

Atès que  les condicions, compromisos, àmbits de coordinació, finançament i activitats són gairebé idèntics
als dels darrers anys. Només destacaríem com a canvis formals dos:

- Que el finançament de cada curs s’establirà mitjançant resolució, i no pas mitjançant addenda
com es feia fins ara, i es durà a terme per transferència. No deixarà però de rebre el tractament de
subvenció i la tramitació administrativa i comptable/justificativa no variarà.
- Una de les condicions per donar continuïtat al PEE existent i poder mantenir-lo és manifestant la
voluntat de fer-ho a través d’un acord del Ple Municipal.

Atès que la col·laboració entre el Departament d’Educació de la Generalitat de Catalunya i l'Ajuntament de
Tortosa, regulada mitjançant un conveni de col·laboració interadministrativa, s'ajusta a normativa i respon a
l’interès públic.

Vist que el resultat d'aquesta col·laboració, encetada durant el curs 2004-2005, és satisfactòria.

Atès que les actuacions que es desenvolupen  van encaminades a donar suport a activitats de caràcter
socioeducatiu per a infants i joves de 6 a 16 anys i les seves famílies amb risc d’exclusió social. Aquest
programa neix de la necessitat d’articular una acció educativa integrada entre les administracions, les
entitats del 3r sector,  les universitats i  la resta d'agents educatius del municipi,  en un context de crisi
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econòmica  que  fa  més  gran  l’escletxa  de  la  fractura  social  per  aquells  col·lectius  amb  dificultats
econòmiques, i més concretament, als infants i joves.

Programa d’activitats: línies generals 

El  programa  pretén  promoure  la  cohesió  social,  la  igualtat  d'oportunitats  i  l'educació  intercultural,
dinamitzar  i  potenciar  actuacions  coordinades  entre  els  centres  educatius,  les  famílies,  les
administracions, les entitats i universitats, promoure l'èxit escolar i l'aprenentatge fora de l'àmbit formal.

Aquest programa s’estructura fonamentalment en 3 línies de treball:

• Accions dirigides a la millora de l’èxit educatiu
• Accions dirigides a afavorir la igualtat d’oportunitats amb les activitats extraescolars
• Accions dirigides a treballar amb les famílies, per tal d’afavorir la implicació en els procès educatiu.

Vista la proposta del regidor d’Educació de data 23 de juny de 2023.

Vist l’informe del cap d’Educació de l’Ajuntament de Tortosa de data 23 de juny de 2023.

Atès  que la proposta ha estat dictaminada favorablement per part de la Comissió de l’Àrea d’Atenció a les
Persones i Acció Cívica i Comunitària en sessió  de data  20 de juliol de 2023.  

Fonaments de dret

• Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de Bases de Règim Local
• Reial Decret 2/2004, de 5 de març,  del text Refós de les Hisendes Locals
• Text Refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, aprovat per DL 2/2003, de 28 d'abril
• Llei  38/2003,  de  17  de  novembre,  general  de  subvencions,  i  el  seu  reglament  aprovat  per

RD887/2006
• Reglament d'Obres Activitats I Serveis, aprovat per D 179/1995 del Govern de la Generalitat de

Catalunya
• Bases d'execució del pressupost 
• Llei 27/2013, de 27 de desembre, de racionalització i sostenibilitat de l'administració local.
• Llei 12/2009, de 10 de juliol, d’educació. 

Al Ple d'aquest Ajuntament proposo l'adopció del següent ACORD: 

Primer.- Manifestar  la  voluntat  de  mantenir  i  continuar  amb  la  col·laboració  amb  el  Departament
d’Educació, i amb el compromisos i acords que s’exposen en els diferents convenis que han estat signats
durant aquests darrers anys,  per desenvolupar el Pla Educatiu d’Entorn de Tortosa.

Segon.- Donar trasllat  de l’Acord al Departament d’Educació.»

*-*-*

Intervenció del Sr. Alcalde

“I passem al següent punt de l'ordre del dia, que en este cas és el dictamen de proposta de l'acord que ha
de possibilitar la continuïtat del Pla Educatiu d'Entorn de Tortosa mitjançant la signatura d'un nou conveni.
Té de nou la paraula el regidor d'Educació, Víctor Grau.”

Intervenció del Sr. Grau

“Moltes gràcies, senyor alcalde, novament. Com ja és conegut, l'Ajuntament de Tortosa i el Departament
d'Educació de la Generalitat de Catalunya, el 2019 van subscriure el Pla Educatiu d'Entorn, el conveni de
col·laboració marc en matèria de llengua, interculturalitat i cohesió social. Aquest programa d'intervenció
socioeducativa és ben important, transcendental, tenint en compte la població que hi va adreçada: infants i
joves entre 6 i  16 anys,  així  com a  les  famílies  que presenten  una situació  econòmica precària,  risc
d'exclusió  social  o  carència  en  competències  parentals  o  maternals.  També  famílies  nombroses,
monoparentals o amb algun component amb discapacitat o dependència, nouvingudes i famílies que es
troben en situació d'atur sense subsidi. Entre els objectius fixats en aquesta col·laboració entre les diverses
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administracions,  se'n  destaquen  diverses.  En  primer  lloc,  aconseguir  articular  una  acció  educativa
integrada entre l'Administració, el món associatiu i la resta d'agents educatius. També promoure la cohesió
social, la igualtat d'oportunitats i l'educació intercultural. I també promoure l'èxit escolar i l'aprenentatge
fora de l'àmbit formal. Així mateix, i més específicament, el que pretén també és incentivar i donar suport a
la promoció de l'èxit  escolar a tot l'alumnat.  També fomentar l'aprenentatge més enllà de l'escola, tot
oferint activitats que fomenten l'educació intercultural i la cohesió social. També proposant actuacions que
fomentin  una  participació  de  l'alumnat  així  com  avançar  en  l'establiment  d'uns  sistemes  d'igualtat
d'oportunitats que previnguin i evitin la marginació i la discriminació social. Òbviament, també incrementar
la  implicació  familiar  en  els  processos  educatius  i  millorar  l'eficàcia  i  l'eficiència  del  treball  conjunt  i
coordinat entre els agents implicats. 

Per aconseguir això es proposen una sèrie d'activitats diferents: reforç escolar amb tallers d'estudi assistit,
suport a l'escolaritat, tècniques d'estudi, reforç escolar mitjançant les TIC, millora de l'ús del català i les
llengües estrangeres com a element de cohesió i integració de les competències,  i  també, en matèria
d'oportunitats, oferint activitats extraescolars esportives, artística o culturals lúdiques i educatives o també
de vacances de Nadal i estiu. Així mateix, per incrementar la implicació familiar també es pretén crear i
fomentar l'espai familiar i l'espai jove, així com espais de convivència i altres elements per a la formació de
les famílies. Talment, també, crear eines per facilitar l'orientació i l'ajuda necessària per adequar la inserció
laboral entre l'alumnat, així com promoure i fomentar les comunitats d'aprenentatge o l'ús social d'espais
escolars. En tots els eixos estratègics d'actuació és, per tant, també molt important potenciar el treball
conjunt i les xarxes mitjançant comissions de treball i coordinació.

El conveni subscrit, però, finalitza el 31 d'agost del 2023. Per tal de garantir i formalitzar la continuïtat de
la col·laboració. Hem de trametre l'acord del ple en el qual es manifesti la voluntat de seguir desenvolupant
aquesta  proposta  educativa.  Si  bé  és  cert  que les  condicions  i  compromisos,  així  com els  àmbits  de
coordinació, finançament i activitat són gairebé idèntiques en les darreres edicions, destacarien dos dels
canvis formals.  El primer és que el finançament de cada curs s'establirà mitjançant resolució i no pas
mitjançant  addenda, fent-se efectiva mitjançant una transferència. Amb tot,  però, continuarà sent una
subvenció i la tramitació administrativa, comptable i la seva justificació, no esdevindrà diferent. Que les
condicions per tal  de formar la continuïtat al  Pla Educatiu d'Entorn existents s'hauran de manifestar a
través d'un acord del ple com estem fent avui. És per això que avui proposem l'adopció del següent acord
al ple. Primer, manifestar la voluntat de mantenir i continuar amb la col·laboració amb el Departament
d'Educació i amb els compromisos i acords que s'exposen en els diferents convenis que han estat signats
durant aquests darrers anys per desenvolupar el propi Pla Educatiu d'Entorn. I segon, donar trasllat de
l’acord al Departament d'Educació.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Molt bé. No sé si hi ha alguna paraula. Entenc, per tant, que s'aprova.”

*-*-*

Sotmès l’assumpte a votació ordinària, el Ple de l’Ajuntament acorda aprovar la proposta per unanimitat,
cosa que suposa la majoria absoluta del nombre legal dels membres de la corporació.

GOVERNANÇA MUNICIPAL

06.  DICTAMEN DE  PROPOSTA  D’ACORD D’APROVACIÓ  DE  RECONEIXEMENT  EXTRAJUDICIAL  DE  CRÈDIT
D’OBLIGACIONS.

Per l’alcalde, Sr. Jordi Jordan Farnós, es presenta i se sotmet a debat del Ple el següent assumpte:

«Identificació de l'expedient

Expedient: 2023-INT-E0102-000001
Assumpte: Reconeixement extrajudicial de crèdits

Antecedents

Vista la Resolució/acord núm. 1630/2023 de data 05/05/2023, en la qual es resol continuar amb el
procediment de reconeixement de les obligacions mitjançant l’aprovació d’un reconeixement extrajudicial
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de crèdit (REC), així com els informes existents a l’esmentat expedient, procedeix iniciar la tramitació del
reconeixement extrajudicial de crèdit d’aquestes obligacions.

L’aprovació del  REC en cap cas esmena els defectes de l’expedient.  La seva finalitat  és únicament la
imputació en el pressupost corrent de les obligacions derivades de despeses compromeses indegudament.
No  obstant  això,  estan  en  disposició  de  ser  aprovats  per  trobar-se  degudament  conformats,  amb
consignació pressupostària suficient, mitjançant les degudes retencions de crèdit.

Fonaments de dret

1. Base núm. 45 de les Bases d’execució del pressupost de l’exercici 2023.

D’acord amb els antecedents i fonaments de dret indicats.

Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa de governança municipal, emès en sessió de 24 de
juliol de 2023.

Al Ple d’aquest Ajuntament es proposa adoptar els següents ACORDS:

Primer.- Aprovar  el  reconeixement  extrajudicial  de  crèdit  de  les  obligacions  detallades  a  l'annex  de
l'expedient administratiu.

Segon.-  Autoritzar i comprometre la despesa i reconèixer les obligacions corresponents, per un import de
201.064,98 € (203.241,82 € IVA inclòs).»

*-*-*

Intervenció del Sr. Alcalde

“I passem al següent punt de l'ordre del dia, en este cas a l'àrea de Governança Municipal, el punt 6è,
dictamen de proposta d'acord de l'aprovació de reconeixement extrajudicial de crèdit d'obligacions, i té la
paraula la regidora Maria Jesús Viña, d'Hisenda.”

Intervenció de la Sra. Viña

“Gràcies, alcalde, regidores, regidors. Portem un punt que ja vam dictaminar a la corresponent Comissió.
Es tracta de l'aprovació del reconeixement extrajudicial de crèdit d'obligacions corresponent a l'any 2022.
L'import són 203.241,82 cèntims, IVA inclòs. Com vostès saben, correspon tot a factures de l'any passat,
de l'any 2022 i, per tant, de l'anterior mandat. No sé si cal alguna explicació al respecte. Tenen l'informe,
tenen tot l'expedient i, per tant, el portaríem a aprovació. Este punt tenint en compte que són totes les
factures corresponents a l'anterior mandat, però que correspon a este Govern passar pel ple i aprovar.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies. Entenc que s'aprova.” 

*-*-*

Sotmès l’assumpte a votació ordinària, el Ple de l’Ajuntament acorda aprovar la proposta per unanimitat,
cosa que suposa la majoria absoluta del nombre legal dels membres de la corporació.

PLANIFICACIÓ DEL TERRITORI

07.  DICTAMEN  DE  PROPOSTA  D’ACORD  D’APROVACIÓ  DE  PLURIANUALITAT  PER  L’OBRA  «AMPLIACIÓ
AUDITORI FELIP PEDRELL».

Per l’alcalde, Sr. Jordi Jordan Farnós, es presenta i se sotmet a debat del Ple el següent assumpte:

«Vist  que per  acord de Junta  de Govern de data  26 de juny  de 2019 es va aprovar  l’adjudicació  del
contracte de serveis d’arquitectura per la redacció del projecte executiu de l’obra “ampliació de l’edifici de
l’Auditori Felip Pedrell» 
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Vist  que  el  projecte  executiu  de  l’ampliació  de  l’edifici  de  l’Auditori  Felip  Pedrell  preveu  que  el  cost
d’execució de l’obra és de 2.902.859,76 iva inclòs.

De conformitat amb l’informe emès per l’arquitecta municipal de data 20 de juliol de 2023, la planificació
plurianual de la despesa per l’obra “ampliació de l’auditori  Felip Pedrell” amb càrrec a la partida IMA-
33300-62200, tenint en compte l’inici i el temps de la seva execució, és la següent:

Anualitats

2023 2024
TOTAL

Import Percentatge Import Percentatge

387.47,97 € 13,33% 2.515.811,79 € 86,67% 2.902.859,76 €

Vist l’article 174 apartat tercer del RDL 2/2004 de 5 de març, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei
reguladora d’Hisendes Locals relatiu als compromisos de despesa de caràcter plurianual, que estableix que
el nombre d’exercicis a que es pot aplicar-se les despeses d’inversions referides no serà superior a quatre i
que la despesa que s’imputi a cadascun dels exercicis futurs autoritzats no podrà excedir de la quantitat
que resulti  d’aplicar al  crèdit corresponent de l’any en què l’operació es va comprometre els següents
percentatges: en l’exercici següent el 70% , en el segon exercici el 60% , i en el tercer i quart el 50%.

Atès  que  resultant  de  l’anterior  la  despesa  imputada  en  els  exercicis  2023  i  2024  excedeix  dels
percentatges de la  quantitat  resultant  d’aplicar  al  crèdit  corresponent  de l’any  en que l’operació  està
compromesa.

Atès que el propi article 174, en el seu apartat cinquè, estableix que en casos excepcionals el Ple podrà
ampliar el nombre d’anualitats i elevar els percentatges anteriors.

Dictaminada favorablement la present proposta en la sessió de la Comissió Informativa de planificació del
territori celebrada en data 25 de juliol del 2023.

Al Ple de la Corporació es proposa l’adopció del següent ACORD:

Únic.- Aprovar la distribució plurianual de la despesa per a l’obra “ampliació de l’auditori Felip Pedrell” en
els següents termes:

Anualitat Execució obra

2023 387.47,97 €

2024 2.515.811,79 €

TOTAL 2.902.859,76 €
»

*-*-*

Es debat conjuntament, els punts 07, 08 i 09. 
Debat conjunt, votació per separat.

*-*-*

Intervenció del Sr. Alcalde

“I passem a l'àrea de Planificació del Territori. En este cas, si els sembla bé, farem un únic debat en els
tres punts perquè estan relacionats uns amb els altres i, per tant, estem parlant del punt setè, que és
dictamen de proposta d'acord de l'aprovació de plurianualitat per a l'obra d'ampliació de l'Auditori Felip
Pedrell. En segon lloc, el dictamen de proposta d'acord per a la pluralitat de la direcció de l'obra d'aquesta.
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I  el  novè punt  que és  també l'aprovació  de la  plurianualitat  de  la  direcció executiva i  coordinació  de
seguretat  i  salut  de l'obra  ampliació de l'Auditori  Felip Pedrell.  I  en este cas té la  paraula la regidora
d'Urbanisme, Pilar Caballé.”

Intervenció de la Sra. Caballé

“Gràcies.  En  estòs  tres  punts  a  l'hora  del  dia  portem  a  l'aprovació  la  plurianualitat  per  a  l'obra  de
l'ampliació del Teatre Auditori Felip Pedrell. En primer lloc, es tracta d'un projecte executiu d'ampliació de
l'edifici de l'Auditori Felip Pedrell que provoca el cost d'execució de l'obra de 2,9 milions d'euros, IVA inclòs.
En este projecte es crea una tercera sala amb una distribució diferent  de les dues ja existents i  que
permetrà poder-hi realitzar espectacles de format diferent. A més de reformar i adequar l'actual vestíbul. Es
tracta d'un projecte que és econòmicament viable, ja que té el finançament garantit per a administracions
supramunicipals.  A  la  Comissió  Informativa  de  Planificació  del  Territori,  en  convocatòria  ordinària  del
passat  dimarts  dia  25  de  juliol,  es  va  dictaminar  favorablement  la  proposta  d'acord  d'aprovació  de
plurianualitat per a l'obra d'ampliació de l'Auditori Felip Pedrell. I el primer punt que portem a dictaminar és
l'adopció del següent acord: aprovar la distribució plurianual de la despesa per a l'obra d'ampliació de
l'Auditori Felip Pedrell en els següents termes: l'any 2023, 387.047,97 euros, que suposa un 13,33 % del
total; i l'any 24, 2.515.811,79 euros, que suposa la resta, un 86,67 %.

El vuitè punt, que està relacionat amb este, el que es porta és la plurianualitat per la direcció de l'obra de
l'ampliació. Va ser dictaminat en la mateixa data i, en concret, l'acord, les xifres de l'acord que portem a
aprovar, és la plurianualitat en estòs imports. L'any 2023, 3.449,92 euros, el mateix 13,33 % i l'any 2024
22.424,47, que és la resta, el 86,67 %. I finalment el punt nové, relacionat amb estòs dos anteriors, que
és la plurianualitat per a la direcció executiva i la coordinació de seguretat i salut de l'obra. En este cas
també es va dictaminar a la mateixa data, la Comissió Informativa del 25 de juliol. I el punt que portem a
aprovació és la distribució plurianualitat en estòs imports. Per a l'any 2023, 2.710,40 € un 13,33%, i pel
24, 17.617,60 €, que és la resta, el 86,67%. Gràcies.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyora Caballé. Té la paraula el senyor Arnau.”

Intervenció del Sr. Arnau

“Gràcies,  senyor  alcalde.  Bé,  votarem a favor  dels  tres  punts,  perquè es tracta d'un projecte finançat
pràcticament  en la seva totalitat. Insistim, però, que per a nosaltres no es tracta d'una prioritat per a la
ciutat. La inversió en obres no necessàriament vol dir invertir en cultura, hi ha moltes altres necessitats
culturals a cobrir a la ciutat que no passen necessàriament per l'ampliació de l'auditori. El propi auditori té
determinades mancances a nivell d'accessibilitat, de so i de manca de personal que hi treballa, que no
vindran cobertes per aquesta inversió, més de 3 milions d'euros, però encara s'hauran de fer determinades
actuacions més necessàries que disposar d'una sala nova. Insistim, tal com ja vam fer en el seu moment fa
uns mesos, que celebrem que es bloquegés la proposta fa uns anys, que hagués suposat una despesa de
centenars de milers d'euros per a la ciutat i ara ve pràcticament finançada en la seva totalitat.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyor Arnau. Té la paraula la senyora Roigé.”

Intervenció de la Sra. Roigé

“Gràcies. Abans d'intervindre pel que fa al posicionament, dir-li al senyor Arnau que el so s’ha canviat des
de fa pocs mesos gràcies a una subvenció aconseguida per este Govern i està fixada i, de fet, està a l'obra
feta i, per tant, el so està canviat gràcies a una subvenció que vam aconseguir de 95.000 euros de fons
Next Generation i nosaltres vam aportar la diferència i també gràcies al que hem aconseguit, jo mateixa
com a vicepresidenta de la Diputació, 950.000 euros també per a la reforma la sala actual.  Per tant,
s'incideix en les dues que veig que no coneix el que realment s'està fent al Teatre Auditori Felip Pedrell. 

Respecte a este punt i per tal de fer evident el que avui també votem, avanço que evidentment el nostre
vot serà favorable als tres punts, però com a la roda de premsa que va fer el mateix alcalde, la regidora de
Cultura i avui també la senyora Caballé, s'han oblidat algun detall important, crec que avui de nou cal
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tornar a fer memòria sobre què ha passat amb l'Auditori, amb el Teatre Auditori Felip Pedrell, i per què avui
vostès poden portar estòs tres punts a l'aprovació al ple.

Farem una mica d'història. El 26 de juliol del 2018, exactament fa cinc anys, el nostre Govern llavors va
aprovar la modificació pressupostària per tal de destinar partida al projecte d'ampliació del Teatre Auditori
Felip Pedrell. Este acord va comptar amb el vot d'Esquerra Republicana i Junts per Tortosa, que érem els
partits que formaven part del Govern. I, per tant, l'estiu de fa cinc anys vam iniciar la redacció del projecte.
El projecte es va redactar, es va procedir a engegar el procediment per tal d'executar l'obra. Vam aprovar
en aquell moment el projecte que només era l'ampliació de la tercera sala. Avui va més enllà.  Ara ho
veurem. I també ho veurem perquè també és gràcies a l'anterior Govern. Però en aquell moment arribem al
2019 i el setembre del 2019, exactament el 24 de setembre, vam portar a aprovació l'acord que suposaria
iniciar les obres del Teatre Auditori Felip Pedrell. Què va passar? Que vostès avui el Govern i la CUP van
votar en contra boicotejant el projecte, bloquejant l'acció de govern. Era la primera votació que votaven en
contra de les que suposaria els propers quatre anys i va ser la primera de moltes votacions. I van iniciar
amb aquella votació fent que no poguéssim fer el Teatre Auditori Felip Pedrell, el bloqueig que va suposar
el no a tot de l'anterior mandat que ens va, recordo, haver de sotmetre'ns a una qüestió de confiança per
tal de tindre pressupost.

Ho vam tornar a portar al ple el dia 3 d'octubre del mateix 2019, canviant el sistema de finançament amb
recursos propis. Van tornar a votar en contra, vostès, per què? Per seguir bloquejant la nostra acció de
Govern i  impedir  que es fessin  estès  obres.  L'ampliació del  Teatre Auditori  Felip Pedrell  era i  és molt
necessària per la demanda d'ús que té, perquè ens falten espais per acollir les demandes de les entitats i
la pròpia programació, així com tota l'activitat que generen les escoles municipals de música i de teatre. A
banda, volíem comptar  també amb el  Teatre Auditori  acabat per  tal  de poder celebrar,  commemorar  i
acollir els esdeveniments que havíem de fer al llarg de la capital de la cultura catalana. I vostès, amb els
seus vots, van impedir que tinguéssim l'Auditori que avui faria quatre anys que estaria en funcionament. 

I què deien llavors per impedir-ho? Anem a llegir les actes i llegirem què deia la CUP en aquell moment. La
CUP, que veig que avui segueix dient que no fa falta però que vota que sí, en aquell moment votava que no.
Deia en aquell moment votava que no, deia en aquell moment, obro comentes “no tenen majoria al plenari,
no poden decidir què fan i què no fan a la ciutat, perquè vostè és una alcaldessa feble i sense majoria. No
podem garantir que es pugui absorbir està inversió.” Tanco comentes. Ara tampoc té majoria el Govern,
però el projecte és el mateix, exactament el mateix, però ara sí que el poden aprovar. Entenc que vostè
encara deu estar a l'oposició, però de fet, perquè no ho sé, ja començo a tindre els meus dubtes. Però en
tot cas, ara deuen tindre la garantia que es pot fer tot, tenen la garantia que realment es pot fer està obra
i,  per  tant,  ara  sí,  un  teatre  auditori  fet,  un  projecte  fet,  encarregat,  gestionat  pel  Govern  que  jo
encapçalava i amb uns recursos, amb uns recursos aconseguits per l'exalcalde, que suposo que ara això
no li deu molestar, a Madrid, als pressupostos generals de l’Estat i per mi mateixa a la Diputació, ara sí que
són bons estòs projectes, ara sí que per a la CUP són bons estòs recursos. Abans no ho eren i calia votar-hi
en contra. Què va fer Esquerra Republicana en aquells plens? També va votar-hi en contra. I  què deia
Esquerra Republicana? Textualment, obro cometes, deia el seu portaveu “La cultura val això? La cultura es
compra en diners? Realment cal una nova sala? És imprescindible? El que cal és buscar alternatives, com
la sala del Montepio”, deia el portaveu d'Esquerra. Segueixo. També deia, i  torno a obrir cometes, “La
inversió  que  demana  és  excessiva.  Hi  ha  prioritats  més  importants.  Demano  que  busquem  altres
alternatives”. I seguia el portaveu “És un no perquè entenem que hi ha necessitats més prioritàries.” I ho
comparteix avui la regidora de Cultura de l'Esquerra Republicana. I què va dir el senyor Jordan quan va
votar també en contra?, obro cometes, “Cal debatre i consensuar en quin lloc ubicaríem l’Auditori, quina
tipologia, quines dimensions. Les majories de l'Ajuntament  ara  són unes altres i vostè no té majoria. La
senyora Roigé està governant en minoria i no podem avalar està operació. És un projecte no consensuat
que no s'ha decidit de manera conjunta ni el lloc ni el mode, cal abans un pla local de cultura on es
defineixin les inversions. No li donarem un xec en blanc sense saber totes les inversions. Volem que es faci
d'una manera planificada i no li donarem suport.” Tanco cometes. I tots vostès van votar-hi en contra.

Ara la minoria la tenen vostès. A més a més, han perdut un regidor. Nosaltres en tenim tres més i, en
definitiva, no han canviat ni una coma del projecte, ni han estudiat cap alternativa de lloc, ni tenen cap pla
local de Cultura, ni res de res del que demanava el senyor Jordan en el seu moment, perquè el projecte és
exactament el mateix, al mateix lloc, i és un projecte bo i ho era fa quatre anys i ho és ara i ho segueix sent.
Per tant, mentre passava tot això, el bloqueig d'aquella oposició del no a tot, el nostre Govern va seguir
buscant recursos i va voler, a més a més, anar més enllà i, per tant, aconseguir no només l'ampliació del
Teatre  Auditori  Felip  Pedrell,  sinó  també voler  modificar  l'actual  sala  gran.  I  ho vam aconseguir.  Vam
aconseguir els recursos i els pressupostos del Govern de l'Estat d'enguany, amb una esmena de l'exalcalde
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Ferran Bel, hem aconseguit dos milions i mig d'euros per a l'Ajuntament. Tenen la resolució del dia 23 de
maig aquí, del Ministeri de Cultura i Deports i, per tant, estòs dos milions i mig per a fer l'obra. Igual que ja
tenen també ingressats el milió i  mig d'euros per tal de poder portar a terme el nou pavelló al Centre
Històric, el pavelló dels Josepets, que segurament en parlarem veient el que vaig sentir per part de l'actual
Govern.

I a banda, el passat mes de març, a un ple de la Diputació de Tarragona i també gestionat en este cas per
mi mateixa, vam aconseguir 950.000 euros, la subvenció nominativa més gran que s'ha aconseguit per a
l'Ajuntament de Tortosa i també per a ajuntaments de la demarcació, per part de la Diputació, per tal de
poder reformar la sala actual. I a més a més, estòs fons Next Generation per tal de poder canviar tot el so
de la sala. I tot això, curiosament, curiosament ho han oblidat a les seves declaracions. Han oblidat que és
un projecte de l'anterior Govern. Aquí i quan ho van presentar a la premsa. Han oblidat d'on venen els
recursos. A més a més, es fan les fotos amb els mateixos plànols que vam fer nosaltres mateixos i, per
tant, això també evidencia el ridícul que fa en alguns moments i que entenc que potser caldria una mica
més de respecte pel que es va fer i pel que nosaltres vam deixar preparat. Han oblidat que van votar en
contra perquè sí, només per bloquejar el Govern. Avui tindríem este auditori fet, les entitats les haurien
pogut utilitzar i, per tant, està obra estaria feta des de fa quatre anys.

I  han oblidat  d'on venen i  qui  ha  aconseguit  els  recursos.  Ni  una paraula  d'on han aconseguit  estòs
recursos.  És una falta molt  gran de memòria,  de respecte també,  i  és una falta encara més gran de
coherència que demostra com som vostès. Evidentment, nosaltres votarem a favor, ja ho he dit a l'inici, a
favor d'un projecte decidit, encarregat, executat pel nostre Govern i que vostès van votar-hi en contra,
finançat amb recursos aconseguits per l'anterior Govern, pel nostre Govern. Esperem que a partir d'ara
siguin àgils, que ho gestionin bé, ara ve una part difícil de l'execució i, per tant, que no perillin les dues
subvencions de la Diputació i del Ministeri i que no ens hagi de costar cap euro als tortosins i tortosines.
Els deixem un projecte fet i amb tres milions i mig d'euros de recursos també aquí ja l'Ajuntament. Ara
també ens diran que expliquen a les entitats culturals, a les escoles i a les entitats que estòs quatre anys
ja tindrien l'obra feta i que ara es troben en dificultats per tal de poder-se ubicar al Teatre Auditori Felip
Pedrell,  simplement perquè vostès van paralitzar una cosa que avui tindríem feta. Per tant,  endavant.
Benvinguda demagògia. Benvinguts a executar el primer dels projectes deixats per este Govern.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyora Roigé. Té la paraula la senyora Caballé.”

Intervenció de la Sra. Caballé

“Gràcies. Dono les gràcies al senyor de la CUP i a la senyora de Junts pel seu vot favorable i passo a fer
algunes consideracions. En primer lloc, el que els explicarem a les entitats,  que hi hagut un retard de
quatre anys, segons vostè, és que hi ha hagut 1,7 o 1,8 milions d'euros que no hem hagut de pagar dels
fons propis de l'Ajuntament. Aquest és un projecte que ja estava redactat i finançat gairebé amb la seva
totalitat, i nosaltres no som un govern sectari i, per tant, valorem tenir els diners per a cobrir l'obra, vinguin
d'on vinguin. A diferència del 2019, en què suposava un endeutament per part de l'Ajuntament, ara acabo
de dir que està obra s'autofinança. Com a la senyora Roigé li agrada molt llegir actes, també llegiré alguna
cosa  de  les  intervencions  del  senyor  Faura  que  era  el  portaveu  del  meu  grup  municipal,  d'Esquerra
Republicana l'any 2019, en què justificava el perquè d'aquell no. Li deia, obro comentes, però fixes, “el
tema que nosaltres estem plantejant, el que es planteja des d'Esquerra Republicana, és l'oportunitat de
cost-necessitat. Estem parlant d'1,5 o 1,7, segurament se n'anirà a més de dos milions d'euros. I vostè ens
parla de la gran necessitat que té de fer està obra.” És una qüestió de la balança cos-necessitat. I vaig una
mica més avall a l'acta i torno a llegir. Torno a obrir cometes. “Com li vaig demanar l'altre dia, un projecte
d'inversions a quatre anys. Parlem de voreres, parlem de casc antic, parlem de muralles, parlem d'escola
bressol, parlem del parc de Ferreries, parlem d'obrir Tortosa al riu. I no cal parlar-ne de tot, però parlar de
les més importants,  establim unes prioritats.  Si  l'equip de govern agafa un compromís,  a partir  d'este
projecte de ciutat, d’aquestes inversions periodificades en lo temps, i no planteja tot l'últim dia o l'últim any
de  legislatura,  i  sí  té  cabuda econòmicament  fer  l'ampliació  del  teatre  auditori  tindrà  un  nostre  vot
favorable.” 

És a dir, aquí estem parlant d'una falta de consens i estem parlant d'un cost-necessitat. Uns diners que
havia d'invertir el poble de Tortosa per tenir una sala més a l'auditori, quan hi havia altres coses que potser
en aquell moment eren més necessàries. 
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Respecte a la subvenció de 2,5 milions d'euros, sí, és cert, surt d'una subvenció de l'Estat. El projecte, com
hem llegit abans, són 2,9 milions d'euros. Feien falta 400.000 euros i hi ha una subvenció per part de la
Diputació. La Diputació, en aquell moment i ara, en què la presidència recau en Esquerra Republicana. I
estòs 950.000 euros serviran per acabar de completar el cost de l'auditori i després també per a fer una
sèrie d'obres de millora de l'edifici antic. Servirà per a renovar el sistema de climatització de la sala gran de
l'Auditori.  Servirà  també  per  a  reparar  el  sostre  que  actualment  té  goteres.  I  també  per  adquirir
l'equipament escènic de la nova sala i també les grades retràctils de la nova sala. Este és el projecte que
presentem a la Diputació perquè el dia que nosaltres vam entrar a governar no hi  havia presentat un
projecte, no hi havia redactat un projecte. Hi havia uns plànols, i les prioritats que havia decidit el Govern
d'aquell moment no entrava ni el sistema de climatització, que tots sabem que fa molta falta, ni tampoc
entrava la reparació del sostre, amb goteres que cauen sobre l'escenari. Clar, això va en consonància amb
la manera de fer de l'antic equip de Govern, que es dedicava a fer grans obres i el que és el manteniment
dels equipaments públics, els equipaments municipals, caia en sac buit.

Sembla que he donat resposta als diferents comentaris que han fet els grups. Gràcies.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyora Caballé. Té la paraula el senyor Arnau.”

Intervenció del Sr. Arnau

“Sí,  gràcies,  senyor alcalde. Bé,  no recordava el  tema de l'equip de so,  ara que ho ha dit,  el  recordo.
Rectifico en este aspecte, però el so no només passa per l'equip que es té, sinó per la sonoritat d'una sala i
disposar d'un tècnic de so a nòmina de l'Ajuntament, que no ho està, o no està en els horaris necessaris
per a cobrir tots els actes que es desenvolupen. Llavors, dit això, vostè només intervé, només fa menció a
determinats  aspectes que podem explicar  a través de la nostra intervenció però crec que no mos ha
escoltat,  perquè han dit que per a nosaltres continua sense ser una prioritat,  però que votem a favor
perquè ve finançada l'obra pràcticament en la seva totalitat i, de fet, vostè en este aspecte, i de fet hem
celebrat que no es portés a terme, perquè com bé ha dit la senyora Pilar Caballé fa quatre anys això
suposava un cost molt important per a la ciutat i ara, a través de qui vinga la subvenció, doncs benvinguda
siga, tal com vam fer quan vostè governava amb la subvenció del Josepets, que fa no molts mesos es va
votar al plenari l'acceptació de la subvenció i la CUP mos vam abstindre, perquè enteníem que era positiu, i
no hi  vam votar a favor perquè no hi havia el cost total del  projecte plantejat. Però no pot dir que el
bloqueig era gratuït. No pot dir que la CUP va votar que no, vam votar que no perquè no és una prioritat tal
com hem dit ara, estòs diners tant de bo vinguessin per a altres inversions molt més necessàries per a
naltros a la ciutat. Però, evidentment, si el projecte està finançat, votem a favor i li haguéssim votat a favor
a vostè també, tal com vam fer fa uns mesos amb el Col·legi dels Josepets. Vostè que diu que el Govern
menteix i que tots canviem de vot i que som hipòcrites, això no ho recorda, que ho vam fer? Llavors no mos
pot acusar del bloqueig gratuït perquè no és així.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyor Arnau, té la paraula la senyora Roigé.”

Intervenció de la Sra. Roigé

“El bloqueig ho era, era la primera hora que votaven en contra i a partir d'aquí van seguir votant tot. I en
definitiva, és el que va succeir i la història és molt clara del que va passar a l'anterior mandat. El milió i
700.000 euros que costaven en aquell  moment i  que després hem aconseguit  al  llarg de  estòs anys
diferents  subvencions,  eren  recursos  que  tenia  l'Ajuntament  i  que  avui  tindríem la  sala  ampliada,  la
tindríem feta. I també els dic que està subvenció, està esmena que hem aconseguit dels pressupostos de
l'Estat, hauria sigut per a una altra cosa. No és que ara l'hem aconseguit per això, és que l'anterior alcalde
hauria aconseguit com a diputat altres recursos, a diferència dels representants que han tingut vostès a
nivell del Congrés dels Diputats que no han aconseguit res per a l'Ajuntament de Tortosa, per a la ciutat de
Tortosa. Però jo ara voldria dir-li  a la senyora Caballé, que ha tornat a obviar d'on venen els recursos,
pregunti a la presidenta de la Diputació per què hi havia un llistat de peticions de Junts i un altre llistat de
peticions d'Esquerra Republicana. I això és el que va anar al ple. Esquerra Republicana va demanar alguna
cosa per a Tortosa? Zero. Sap on estava la petició per a l'Auditori? A la part de Junts. Sap qui tenia aquesta
petició? Jo mateixa. Per tant, ara no es vulgui atribuir una cosa que Esquerra Republicana no va demanar
en cap moment a la Diputació, en cap moment, i que, per tant, va ser una petició meua directament sent
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diputada provincial. Però, a més a més, la senyora Caballé menteix i ens diu que no hi havia redactat el
Projecte ha dit textualment. No hi havia redactat el Projecte. Per tant, jo li demano al senyor alcalde que
digui si ha canviat alguna cosa d'este  projecte, perquè no ha canviat ni una coma del projecte. El que
porten avui, el que han portat a l’aprovació de la Junta de Govern, no ha canviat res. I, per tant, està
mentint,  senyora Caballé.  Respecti  el  que va fer  este Govern.  No digui  mentides.  Ha portat  el  mateix
projecte a aprovació. Un projecte redactat i fet per naltros. Per tant, prou ja de dir coses que no són. I li
demano a l'alcalde que realment ens digui si s'ha canviat una coma d'este projecte, perquè no és cert, no
s'ha canviat res.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyora Roigé. Té la paraula, per contestar, la senyora Caballé.”

Intervenció de la Sra. Caballé

“Gràcies. Jo no he dit ni una mentida. Potser no m’he sabut explicar bé. El projecte que portem avui, no
perdó, avui no portem un projecte. Avui portem una plurianualitat, perquè el projecte ja es va aprovar per
Junta de Govern. Hi ha dos projectes. Un projecte que és l'ampliació. Este projecte és el que vam aprovar
per Junta de Govern sense modificar res. I jo del que parlava i que vostè agossat dir que jo estava mentint,
jo li dic jo no menteixo, potser hi ha altres persones que menteixen però jo no menteixo, és el projecte de
millora de l'Auditori antic. Este és el que vostès quan van sortir de govern s'havien limitat a presentar uns
plànols. No havien fet cap projecte. No havien fet cap memòria. A l'octubre de l'any 2024 s'ha d'haver
justificat està obra. I vostès no van deixar un projecte per poder-la executar. Això ho estem fent ara naltros.
I gràcies que vostès no ho van fer, per tant, li puc agrair, hem pogut fer unes modificacions per poder
esmenar mancances que té l'auditori i que per tothom són ben sabudes. Només cal preguntar a la població
de Tortosa que assisteix a actes a l'Auditori, què passa en la refrigeració de la sala gran. Gràcies.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, entenc, per tant, que s'aprova. Sí, em demana la paraula, entenc per al·lusions.”

Intervenció de la Sra. Roigé

“Per al·lusions. Sí, per al·lusions. El projecte que es va aprovar en Junta de Govern és evident que era un
projecte que no s'ha canviat cap coma. Però el projecte que diu vostè de reforma de l'actual sala és un
projecte que té la Diputació de Tarragona entregat i que l'ha fet l'arquitecte municipal. Per tant, no menteixi
dient que no hi havia el projecte fet. Que vostè hi hagi volgut incorporar alguna cosa, que ja veurem com ho
fa, i que vostè vulgui fer alguna cosa, d'acord, però este projecte està fet per l'arquitecte municipal, pels
serveis  tècnics  municipals  i  entregat  a  la  Diputació  de  Tarragona,  perquè  el  projecte  el  vam  enviar
nosaltres, perquè sinó no tindria la resolució de la subvenció nominativa que té. Per tant, senyora Caballé,
que la regidora era jo d'Urbanisme i que, a més a més, era la diputada provincial que vaig enviar també el
mateix projecte. Per tant, prou de dir mentides. Este és un projecte fet per l'anterior Govern. El sap molt de
mal. Fa quatre anys estaria fet, però ara el que ho fan, almenys reconeguin d'on venen els recursos i qui ha
fet possible que hi hagi estès obres a l'Auditori Teatre Felip Pedrell.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Té la paraula per respondre també la senyora Caballé.”

Intervenció de la Sra. Caballé

“El projecte que vostès van enviar, a mi em consta que són uns plànols i, per tant, això ha provocat que la
Diputació mos faci el requeriment per a portar el projecte amb cara i ulls. Només li dic això.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Molt bé, senyora Roigé, li dono la paraula, però crec que ja ha quedat molt clar el posicionament de tots
els grups. A més s'aprova per unanimitat i, per tant, no entenc per a què vol tornar a dir alguna cosa. Té la
paraula.”
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Intervenció de la Sra. Roigé

“Només per a demanar respecte pels tècnics municipals, perquè el projecte té tota la cara i tots els ulls
està fet pels serveis tècnics municipals de l'Ajuntament de Tortosa i, per tant, és absolutament correcte el
projecte.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Té la paraula per a tancar la senyora Caballé.”

Intervenció de la Sra. Caballé

“Tot el respecte als tècnics. Tot. Tot, perquè són les persones que ens acompanyen per poder portar a
terme tot allò que no havia fet l'anterior Govern. Gràcies.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Molt  bé.  Jo  també demanaria  sempre  respecte  a  tots  els  tècnics  i  no  només quan sembla  ser  que
interessa.  I  en  tot  cas  també  no aquestes  reflexions  que  es  fan  des  de  l'oposició  de  bloquejar  per
bloquejar,  crec que hauríem de recordar el  bloqueig gratuït  que s'ha fet amb relació al préstec dels 4
milions per  part  de la societat Tortosa Salut.  Un acord que es va votar a la mateixa societat,  i  estès
societats que tant es reclamen respectar i que després aquí al ple no es respecta. Dit això, és evident amb
relació al projecte d'ampliació de l'Auditori que fa uns anys, quan es va portar aquí a terme el debat, no
estava consensuat. Això era evident. També era evident que no hi havia finançament. Com ara hem dit i
que, per tant, ara hi ha finançament. No s'ha faltat el respecte en cap moment. Es va explicar a la roda de
premsa que este era un projecte que venia del  mandat  anterior,  que  estava finançat  pel  Ministeri  de
Cultura del Govern de l'Estat i també per la Diputació. I també el meu compromís com a alcalde era que
tots aquests projectes que tècnica i econòmicament fossin viables, els tirarien endavant. I això és el que
hem fet. I a més a més, incorporant, no?, les millores, en este cas de la climatització i de les goteres al
sostre. Per tant, s'aprova per unanimitat amb tots els regidors i regidores i donem per tancada la sessió.”

Intervenció de la Sra. Roigé

“Senyor Jordan, he demanat la paraula… Fa rato que l'estic demanant, ens ha al·ludit…”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Jo no l'he al·ludida a vostè.”

Intervenció de la Sra. Roigé

“Sí, ha al·ludit a l'oposició.”

Intervenció del Sr. Alcalde 

“Primer m'ha de deixar parlar perquè no li he donat la paraula, i no l'he al·ludit a vostè en cap moment. Per
tant, com a alcalde, dono per tancat el debat i ens veiem.“

Intervenció de la Sra. Roigé

“Ha al·ludit  a l'oposició,  senyor Jordan, i  l'oposició som els deu regidors que estem aquí.  Una mica de
respecte. Per tant, si vostè diu que no, que ... “

Intervenció del Sr. Alcalde

“Li torno a demanar, senyora Roigé, que no interrompi l'alcalde quan està parlant, perquè això és una falta
de respecte cap a la màxima autoritat d'esta ciutat. Per tant, li demano respecte a vostè. Si vol, li dono la
paraula, però no m'interrompi mentre estic parlant. Té la paraula.”
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Intervenció de la Sra. Roigé

“Moltes gràcies. Li interrompo perquè acabava el ple. Acabava el ple. Si vostè no hagués acabat el ple, que
hi hagués un altre punt, no l'hagués interromput, però vostè estava finalitzant el ple sense donar la paraula
a estòs 10 regidors que representem el Grup de Junts per Tortosa. Vostè està dient, i aquí ha agafat i
aprofitat el final de la intervenció de l'Auditori, per tal de dir que estem bloquejant la clínica Terres de l'Ebre
i que l'oposició està fent això, i per tant hem de contestar això. Perquè és tan fàcil, tan fàcil, com dir la
veritat. Si vostè diu la veritat, que no calia cap modificació pressupostària, que no hem deixat cap forat,
que la clínica s'autofinança, faci un ple d'aquí a una hora que li aprovarem. Però digui tot això. Vostè no vol,
o sigui, ja amb aquest comportament que no sé com se'n sortirà endavant, perquè ja veu que la CUP l'ha
deixat penjat en estòs moments. Per tant, a partir d'aquí simplement es tracta de no mentir. No mentir amb
això, no mentir amb el Teatre Auditori Felip Pedrell. Per tant, el que hauria de fer és això i parar ja de fer
coses que realment no suposen la veritat i que nosaltres no acceptarem en cap moment.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Senyora Roigé, jo no he mentit. Li torno a repetir. Vostè vol fer este mantra que jo menteixo. Jo crec que
vostè ha de canviar de to com a oposició. Li vaig dir aquí al ple, i consta en acta, que jo no havia dit el tema
de  la  modificació  pressupostària  i  és  evident  que  vostè  des  que  ha  començat  este  mandat  única  i
exclusivament té una voluntat de bloqueig cap al Govern i s'equivoca, perquè això va en contra no d’este
govern,  sinó  de  la  ciutat.  I  és  una  autèntica  vergonya que vostè  aprovés  a  la  societat  Tortosa  Salut
l'aprovació del préstec dels 4 milions d'euros i que després el mateix punt que vostè va aprovar allà, quan
va vindre aquí al ple, no li va voler donar suport, simplement per bloquejar. I això tota Tortosa ho sap i això
és així. Dit això, el tema principal en estòs moments és l'aprovació de l'Auditori. No li donaré la paraula
perquè ja hem debatut sobre el tema. He dit exactament el mateix que abans i, per tant, perquè vostè torni
a repetir el mateix, no té cap tipus de sentit. 

I acabem el plenari, acabem el plenari, dient que s'aproven per unanimitat els tres punts de l'ordre del dia.
En este cas, lo setè, lo vuitè i lo novè punt que és la plurianualitat de l'ampliació de l'Auditori. Un projecte
que està finançat pràcticament al cent per cent i que com vam dir, és tècnicament i econòmicament viable,
lo portarem endavant des del nostre Govern municipal i a més a més en un consens dels 21 regidors i
regidores. Moltes gràcies. S’aixeca la sessió.“

Intervenció de la Sra. Roigé

“Senyor Jordan, li torno a demanar la paraula. Ens ha dit coses que no són. Porten molta pressa, veig, i
realment no deixen parlar. Mira, tots s'ha d'aixecar. No deixa parlar, no deixa parlar a l'oposició. Realment
és molt trist, perquè l'oposició representa més que vostès. Per tant, el que li hem de dir és que realment el
que avui s'ha demostrat…, només dir-li que dels 9 punts, 7 s'han aprovat gràcies a naltros. Per tant, en tot
cas, han votat a favor. Sí, 7 de 9. Per tant, bloqueig, cap ni un. Per això volia contestar. Cap ni un.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Senyora Roigé, el bloqueig fa referència als 4 milions de la Clínica Terres de l'Ebre. Gràcies.”

*-*-*

Sotmès l’assumpte a votació ordinària, el Ple de l’Ajuntament acorda aprovar la proposta per unanimitat,
cosa que suposa la majoria absoluta del nombre legal dels membres de la corporació.

08. DICTAMEN DE PROPOSTA D’ACORD D’APROVACIÓ DE PLURIANUALITAT DIRECCIÓ DE L’OBRA «AMPLIACIÓ
AUDITORI FELIP PEDRELL».

Per l’alcalde, Sr. Jordi Jordan Farnós, es presenta i se sotmet a debat del Ple el següent assumpte:

«Vist  que per acord de Junta de Govern de data  26 de juny de 2019 es va aprovar  l’adjudicació del
contracte de serveis d’arquitectura per la redacció del projecte executiu de l’obra “ampliació de l’edifici de
l’Auditori Felip Pedrell».

Vist que la direcció de l’obra per tal de portar a terme l’execució de l’obra de ” l’ampliació de l’edifici de
l’Auditori Felip Pedrell” es preveu amb un import de 25.874,39 iva inclòs.
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De conformitat amb l’informe emès per l’arquitecta municipal de data 20 de juliol de 2023, la planificació
plurianual de la despesa de direcció de l’obra de l’auditori  Felip Pedrell” amb càrrec a la partida IMA-
33300-62200, tenint en compte l’inici i el temps de la seva execució, és la següent:

Anualitats

2023 2024
TOTAL

Import Percentatge Import Percentatge

3.449,92 € 13,33% 22.424,47€ 86,67% 25.874,39 €

Vist l’article 174 apartat tercer del RDL 2/2004 de 5 de març, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei
reguladora d’Hisendes Locals relatiu als compromisos de despesa de caràcter plurianual, que estableix que
el nombre d’exercicis a que es pot aplicar-se les despeses d’inversions referides no serà superior a quatre i
que la despesa que s’imputi a cadascun dels exercicis futurs autoritzats no podrà excedir de la quantitat
que resulti  d’aplicar al  crèdit corresponent de l’any en què l’operació es va comprometre els següents
percentatges: en l’exercici següent el 70% , en el segon exercici el 60% , i en el tercer i quart el 50%.

Atès  que  resultant  de  l’anterior  la  despesa  imputada  en  els  exercicis  2023  i  2024  excedeix  dels
percentatges de la  quantitat  resultant  d’aplicar  al  crèdit  corresponent  de l’any  en que l’operació  està
compromesa.

Atès que el propi article 174, en el seu apartat cinquè, estableix que en casos excepcionals el Ple podrà
ampliar el nombre d’anualitats i elevar els percentatges anteriors.

Dictaminada favorablement la present proposta en sessió de la Comissió Informativa de planificació del
territori celebrada en data 25 de juliol de 2023.

Al Ple de la Corporació es proposa l’adopció del següent ACORD:

Únic.- Aprovar la distribució plurianual de la despesa direcció de l’obra “ampliació de l’auditori Felip Pedrell”
en els següents termes:

Anualitat Execució obra

2023 3.449,92 €

2024 22.424,47€

TOTAL 25.874,39 €
»

*-*-*

Aquest punt es va debatre al punt número 07.
Debat conjunt, votació per separat.

*-*-*

Sotmès l’assumpte a votació ordinària, el Ple de l’Ajuntament acorda aprovar la proposta per unanimitat,
cosa que suposa la majoria absoluta del nombre legal dels membres de la corporació.

09.  DICTAMEN  DE  PROPOSTA  D’ACORD  D’APROVACIÓ  DE  PLURIANUALITAT  DIRECCIÓ  EXECUTIVA  I
COORDINACIÓ DE SEGURETAT I SALUT DE L’OBRA «AMPLIACIÓ AUDITORI FELIP PEDRELL».

Per l’alcalde, Sr. Jordi Jordan Farnós, es presenta i se sotmet a debat del Ple el següent assumpte:

«Vist  que per acord de Junta de Govern de data  26 de juny de 2019 es va aprovar  l’adjudicació del
contracte de serveis d’arquitectura per la redacció del projecte executiu de l’obra “ampliació de l’edifici de
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l’Auditori Felip Pedrell».

Vist que la direcció executiva i la coordinació de seguretat i salut per tal de portar a terme l’execució de
l’obra de ”l’ampliació de l’edifici de l’Auditori Felip Pedrell” es preveu amb un import de 20.328,00€ iva
inclòs.

De conformitat amb l’informe emès per l’arquitecta municipal de data 20 de juliol de 2023, la planificació
plurianual de la despesa de direcció executiva i coordinació de seguretat i salut per l’obra “ampliació de
l’auditori Felip Pedrell” amb càrrec a la partida IMA-33300-62200, tenint en compte l’inici i el temps de la
seva execució, és la següent:

Anualitats

2023 2024
TOTAL

Import Percentatge Import Percentatge

2.710,40 € 13,33% 17.617,60€ 86,67% 20.328,00 €

Vist l’article 174 apartat tercer del RDL 2/2004 de 5 de març, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei
reguladora d’Hisendes Locals relatiu als compromisos de despesa de caràcter plurianual, que estableix que
el nombre d’exercicis a que es pot aplicar-se les despeses d’inversions referides no serà superior a quatre i
que la despesa que s’imputi a cadascun dels exercicis futurs autoritzats no podrà excedir de la quantitat
que resulti  d’aplicar al  crèdit corresponent de l’any en què l’operació es va comprometre els següents
percentatges: en l’exercici següent el 70% , en el segon exercici el 60% , i en el tercer i quart el 50%.

Atès  que  resultant  de  l’anterior  la  despesa  imputada  en  els  exercicis  2023  i  2024  excedeix  dels
percentatges de la  quantitat  resultant  d’aplicar  al  crèdit  corresponent  de l’any  en que l’operació  està
compromesa.

Atès que el propi article 174, en el seu apartat cinquè, estableix que en casos excepcionals el Ple podrà
ampliar el nombre d’anualitats i elevar els percentatges anteriors.

Dictaminada favorablement la present proposta en la Comissió Informativa de planificació del territori en
sessió celebrada en data 25 de juliol de 2023.

Al Ple de la Corporació es proposa l’adopció del següent ACORD:

Únic.- Aprovar la distribució plurianual de la despesa  direcció executiva i coordinació de seguretat i salut 
per a l’obra “ampliació de l’auditori Felip Pedrell” en els següents termes:

Anualitat Execució obra

2023 2.710,40€

2024 17.617,60 €

TOTAL 20.328,00 €
»

*-*-*

Aquest punt es va debatre al punt número 07.
Debat conjunt, votació per separat.

*-*-*

Sotmès l’assumpte a votació ordinària, el Ple de l’Ajuntament acorda aprovar la proposta per unanimitat,
cosa que suposa la majoria absoluta del nombre legal dels membres de la corporació.

*-*-*
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I sense cap més assumpte per tractar, el senyor president aixeca la sessió a les deu hores i sis minuts, de
la qual, com a secretari, estenc aquesta acta.

El secretari accidental Vist i plau
sgJACE L’alcalde

sgJJF

-  Pàg. 39 / 39 -           JACE / erc


	ACTA DE SESSIÓ DEL PLE DE L'AJUNTAMENT
	ASSISTENTS
	I. PART RESOLUTIVA
	I. PART RESOLUTIVA
	Al PLE es proposa adoptar els següents ACORDS:
	Consorci per al Desenvolupament del Baix Ebre i Montsià
	Consorci Transversal, Xarxa d’activitats culturals
	Reserva nacional de caça dels Ports de Tortosa i Beseit
	Ple del CPNL i al Consell de Centre
	INFORM
	Parc Natural dels Ports
	Consells Escolars i Ampes
	Cooperativa Verge de la Cinta
	ADF
	Fundació Privada Universitària Doctor Manyà
	Observatori de l'Ebre
	Associació Clúster Químic de la Mediterrània
	Consorci per a la protecció i la gestió dels Espais d’Interès Natural Serra de Cardó-Boix i el Tossal de Montagut
	Consorci Turístic Ruta dels Tres Reis
	Intervenció del Sr. Arnau
	Intervenció del Sr. Alcalde
	Intervenció de la Sra. Roigé
	Intervenció del Sr. Alcalde
	Intervenció del Sr. Arnau
	Intervenció del Sr. Alcalde
	Intervenció de la Sra. Roigé
	Intervenció del Sr. Alcalde
	Intervenció de la Sra. Roigé
	Intervenció del Sr. Alcalde
	Intervenció de la Sra. Roigé
	Intervenció del Sr. Alcalde
	Sotmès l’assumpte a votació ordinària, el Ple de l’Ajuntament acorda aprovar la proposta amb deu vots a favor, corresponents als membres de la corporació dels grups municipals de MT–PSC–CP (7) i ERC–AM (3); deu vots en contra corresponents als membres de la corporació del grup municipal de JUNTS (10); i una abstenció corresponent al membre de la corporació del grup municipal de CUP–AMUNT (1). Amb un resultat d’empat, es procedeix a una segona votació, obtenint el mateix resultat. Desfà l’empat el vot de qualitat del Sr. Alcalde, per tant, la proposta queda aprovada.

	Intervenció del Sr. Alcalde
	Intervenció del Sr. Arnau
	Intervenció del Sr. Alcalde
	Intervenció de la Sra. Roigé
	Intervenció del Sr. Alcalde
	Intervenció del Sr. Arnau
	Intervenció del Sr. Alcalde
	Intervenció de la Sra. Roigé
	Intervenció del Sr. Alcalde
	Intervenció de la Sra. Roigé
	Intervenció del Sr. Alcalde
	Sotmès l’assumpte a votació ordinària, el Ple de l’Ajuntament acorda aprovar la proposta amb deu vots a favor, corresponents als membres de la corporació dels grups municipals de MT–PSC–CP (7) i ERC–AM (3); deu vots en contra corresponents als membres de la corporació del grup municipal de JUNTS (10); i una abstenció corresponent al membre de la corporació del grup municipal de CUP–AMUNT (1). Amb un resultat d’empat, es procedeix a una segona votació, obtenint el mateix resultat. Desfà l’empat el vot de qualitat del Sr. Alcalde, per tant, la proposta queda aprovada.

	Intervenció de la Sra. Lleixà
	Intervenció del Sr. Alcalde
	Intervenció del Sr. Arnau
	Intervenció del Sr. Alcalde
	Intervenció del Sr. Ologaray
	Intervenció del Sr. Alcalde
	Intervenció de la Sra. Lleixà
	Intervenció del Sr. Alcalde
	Sotmès l’assumpte a votació ordinària, el Ple de l’Ajuntament acorda aprovar la proposta amb onze vots a favor, que suposa la majoria absoluta del nombre legal dels membres de la corporació, corresponents als membres de la corporació dels grups municipals de MT–PSC–CP (7), ERC–AM (3) i CUP–AMUNT (1); i deu abstencions corresponents als membres de la corporació del grup municipal de JUNTS (10).

	Intervenció del Sr. Alcalde
	Intervenció del Sr. Grau
	Intervenció del Sr. Alcalde
	Intervenció del Sr. Arnau
	Intervenció del Sr. Alcalde
	Intervenció de la Sra. Roigé
	Intervenció del Sr. Alcalde
	Intervenció del Sr. Grau
	Intervenció del Sr. Alcalde
	Sotmès l’assumpte a votació ordinària, el Ple de l’Ajuntament acorda aprovar la proposta amb vint vots a favor, que suposa la majoria absoluta del nombre legal dels membres de la corporació, corresponents als membres de la corporació dels grups municipals de JUNTS (10), MT–PSC–CP (7) i ERC–AM (3); i una abstenció corresponent al membre de la corporació del grup municipal de CUP–AMUNT (1).


	05. DICTAMEN DE PROPOSTA DE L’ACORD QUE HA DE POSSIBILITAR LA CONTINUÏTAT DEL PLA EDUCATIU D’ENTORN DE TORTOSA MITJANÇANT LA SIGNATURA D’UN NOU CONVENI.
	Intervenció del Sr. Grau
	Intervenció del Sr. Alcalde
	Intervenció del Sr. Alcalde
	Intervenció de la Sra. Viña
	Intervenció del Sr. Alcalde
	Intervenció de la Sra. Caballé
	Intervenció del Sr. Alcalde
	Intervenció del Sr. Arnau
	Intervenció del Sr. Alcalde
	Intervenció de la Sra. Roigé
	Intervenció del Sr. Alcalde
	Intervenció de la Sra. Caballé
	Intervenció del Sr. Alcalde
	Intervenció del Sr. Arnau
	Intervenció del Sr. Alcalde
	Intervenció de la Sra. Roigé
	Intervenció del Sr. Alcalde
	Intervenció de la Sra. Caballé
	Intervenció del Sr. Alcalde
	Intervenció de la Sra. Roigé
	Intervenció del Sr. Alcalde
	Intervenció de la Sra. Caballé
	Intervenció del Sr. Alcalde
	Intervenció de la Sra. Roigé
	Intervenció del Sr. Alcalde
	Intervenció de la Sra. Caballé
	Intervenció del Sr. Alcalde
	Intervenció de la Sra. Roigé
	Intervenció del Sr. Alcalde
	Intervenció de la Sra. Roigé
	Intervenció del Sr. Alcalde
	Intervenció de la Sra. Roigé
	Intervenció del Sr. Alcalde
	Intervenció de la Sra. Roigé
	Intervenció del Sr. Alcalde
	Intervenció de la Sra. Roigé
	Intervenció del Sr. Alcalde


